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U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 26.2.2007
Usnesení č. 1
a) Rada města bere na vědomí informace 

o fondech Evropského zemědělského fondu 
pro rozvoj venkova (EAFRD).

b) Rada města doporučuje zastupitelstvu města 
seznámit se podrobně s  podmínkami smlouvy 
na zřízení bankomatu dle návrhu firmy KING-
STON Consulting s. r. o. a v případě kladného 
stanoviska pak najít zdroje v rozpočtu. Rada 
města rozhodla zařadit návrh nabídky do 
programu zasedání zastupitelstva města.

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí rezignaci paní 
Jaroslavy Pokorné na mandát členky Zastupitel-
stva města Rájec-Jestřebí ze dne 21.2.2007.
Rada města osvědčuje, že dnem 22.2.2007 
se členem Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí 
stal Ing. Pavel Konečný jako druhý náhradník za 
volební stranu Občanská demokratická strana.

Usnesení č. 3
Rada města projednala žádost Milana Štrofa 
ve věci zachování bydlení v obecním bytě. Rada 
města konstatuje, že je podána soudní žaloba 
o zaplacení nájemného a žaloba o vyklizení 
bytu. Rada města rozhodne o žádosti až po 
rozhodnutí soudu s tím, že nerealizovat soudní 
rozhodnutí o vyklizení bytu lze jedině po úhradě 
celé dlužné částky.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla pronajmout nebytový 
prostor o výměře 20 m2 v domě na Komenského 
ul. 36 v Rájci-Jestřebí paní Marii Bémové za 
účelem uskladnění nábytku za cenu 200,- Kč/
m2/rok na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 
2 měsíce. Ve smlouvě bude zahrnuto oprávnění 
pronajímatele uskladnit nábytek nájemce v ná-
hradním prostoru v případě nevyklizení nebyto-
vého prostoru po uplynutí výpovědní lhůty.

Usnesení č. 5
Rada města rozhodla pronajmout pozemky 
v k. ú. Jestřebí a Rájec nad Svitavou (specifika-
ce pozemků je uvedena v příloze) pro zeměděl-

ské využití a. s. ZERA Rájec na dobu neurčitou 
za nájemné 1 % z průměrné ceny pronajatých 
pozemků v daném katastrálním území.

Usnesení č. 6
Rada města projednala žádost Evy a Jiřího Per-
nicových o povolení stavby přístřešku na pozem-
ku města parc. č. 187/1 před rodinným domem 
žadatelů v Úzkých 19 z důvodu ochrany před 
povětrnostními vlivy. Rada města žádá manžele 
Pernicovy o doplnění žádosti o tyto údaje:
-  o počet parkujících aut, typ přístřešku (popis 

a rozměry), plocha zastavěná přístřeškem
Rada města žádá stavební úřad o jeho stano-
visko. s ohledem na vzhled ulice a zastínění 
okolních domů.

Usnesení č. 7
Rada města projednala žádost Vladimíra Hruš-
ky o výměnu pozemku žadatele parc. č. 201 
trvalý trvaní porost o výměře 646 m2 za poze-
mek města parc. č. 211/1 ovocný sad o celkové 
výměře 8971 m2 oba v k. ú. Karolín pro účely 
drobné chovatelské činnosti.
Rada města navrhuje žadateli projednání smě-
ny části pozemku města par. č. 211/1 za pozem-
ky žadatele parc. č. 201 a 204 všechny v k. ú. 
Karolín v poměru 1:1. Rada města současně 
žádá osadní výbor Karolín o jeho stanovisko.

Usnesení č. 8
Rada města projednala program zasedání 
zastupitelstva města dne 7.3.2007:
a) k bodu 8 Odměny neuvolněných členů za-

stupitelstva města: RM doporučuje ZM po-
skytnout neuvolněným členům zastupitelstva 
odměny v maximální výši dle nařízení vlády 
č. 614/2006 Sb. od 1.4.2007.

b) k bodu 9 MAS: RM doporučuje ZM souhlasit 
se začleněním území Města Rájec-Jestřebí 
do územní působnosti Místní akční skupiny 
Moravský kras.

c) k bodu 10: RM doporučuje ZM provést smě-
nu pozemků a uhradit rozdíl ceny pozemků 
dle návrhu žadatele p. Zeráka.
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d)  k bodu 12: RM doporučuje ZM prodej po-
zemku, protože se jedná o plochu již zasta-
věnou schodištěm rodinného domu.

e)  RM doporučuje ZM souhlasit s uzavřením 
smlouvy o výpůjčce s Českou obcí sokolskou 
na objekt sokolovny.

Usnesení č. 9
a) Rada města na základě předložené výchozí 

zprávy o revizi elektrického zařízení sou-
hlasí s připojením 4 stožárů osvětlení na 

tréninkovém hřišti Fotbalového klubu MKZ 
Rájec-Jestřebí na veřejné osvětlení.

b) Rada města bere na vědomí Zprávu o stavu 
veřejného pořádku za rok 2006 předloženou 
Policií České republiky, Okresním ředitelstvím 
Blansko.

c) Rada města souhlasí s  poskytnutím pří-
spěvku do tomboly na ples školy v částce 
500,- Kč.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

U S N E S E N Í

ze zasedání Zastupitelstva města Rájec-Jestřebí ze dne 7. 3. 2007

Usnesení č. 1
Zastupitelstvo města osvědčuje, že Mgr. Monika 
Nováková složila slib člena zastupitelstva města.

Usnesení č. 2
Zastupitelstvo města bere na vědomí plnění 
příjmů a čerpání výdajů k 31.12.2006 (příloha 
č. 1a, 1b).

Usnesení č. 3
Zastupitelstvo města schválilo Plán investic 
a oprav 2007 – 2010 se zařazením projektu 
rekonstrukce vodovodu a projektu sportovního 
areálu v Holešíně na rok 2007 (příloha č. 2).
Plán bude každoročně vyhodnocen a aktua-
lizován.

Usnesení č. 4
a)  Zastupitelstvo města schválilo rozpočet 

Města Rájec-Jestřebí na rok 2007 ve výši:
 příjmy 45 600 000 Kč, výdaje 45 600 000 Kč, 

financování (zapojení přebytků) 8 000 000 Kč 
(příloha č. 3a, 3b, 3c, 3d, 3e). Závaznými 
ukazateli rozpočtu jsou částky uvedené za 
jednotlivé paragrafy.

b)  Zastupitelstvo města schválilo rozpočet 
Sociálního fondu zaměstnanců Města Rájec-
-Jestřebí na rok 2007.

Usnesení č. 5
Zastupitelstvo města schválilo rozpočtový vý-
hled na rok 2008 – 2010 (příloha č. 4).
Usnesení č. 6

Zastupitelstvo města zvolilo předsedy výborů:
finanční výbor – Ing. Petr Klimek,
kontrolní výbor – MUDr. Viktor Hos.

Usnesení č.7
Zastupitelstvo města rozhodlo poskytovat neuvol-
něným členům zastupitelstva odměny v maximální 
výši dle nařízení vlády č. 614/2006 Sb. od 1.4. 2007 
(příloha č. 5). Odměny se přiznávají i členům 
výborů, komisí, zvláštního orgánu. Neuvolněným 
členům zastupitelstva se souběhem funkcí se 
přiznává odměna do výše souhrnu částek za 
vykonávané funkce (členům rady, členům výborů, 
komisí a zvláštního orgánu se neposkytne odměna 
za výkon funkce člena zastupitelstva).

Usnesení č. 8
Zastupitelstvo města projednalo spolupráci 
a formu působení v místní akční skupině vytvo-
řené v souladu s iniciativou a programem LEA-
DER+ a souhlasí se začleněním území města 
Rájec-Jestřebí do územní působnosti místní 
akční skupiny MAS Moravský kras.

Usnesení č. 9
Zastupitelstvo města rozhodlo směnit poze-
mek ve vlastnictví Města Rájec-Jestřebí parc. 
č. 980/15 les o výměře 2051 m2 za cenu 20,- Kč 
za m2 za pozemek pana Jiřího Zeráka, Hybešo-
va 27, Rájec-Jestřebí parc. č. 848/6 orná půda 
o výměře 1692 m2 oba v k. ú. Jestřebí s tím, že 
město uhradí rozdíl ceny pozemků (dohodnutá 
cena pozemku parc. č. 848/6 je 170,- Kč za m2, 
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což je cena pozemků vykupovaných v lokalitě, 
v níž se daný pozemek nachází).
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít s pa-
nem Jiřím Zerákem smlouvu o budoucí směn-
né smlouvě a do konce roku 2007 realizovat 
směnnou smlouvu. Náklady spojené se směnou 
ponesou obě strany.

Usnesení č. 10
Zastupitelstvo města rozhodlo nabýt do vlastnic-
tví Města Rájec-Jestřebí id. části pozemků parc. 
č. 848/2 orná půda o celkové výměře 744 m2 
a parc. č. 849/4 ostatní plocha o celkové výměře 
113 m2 oba v k. ú. Jestřebí – spoluvlastnické po-
díly ¾ na základě kupní smlouvy od spoluvlastníků 
Ing. Vladimíra Procházky, Na Spravedlnosti čp. 
2974, Havlíčkův Brod, PhDr. Rudolfa Procházky, 
CSc., Brněnská čp. 447, Modřice, Heleny Komár-
kové, Přibice čp. 305, Jarmily Haškové, Zuzany 
Procházkové, Barbory Procházkové, všečhny tři 
bytem Brněnská čp. 447, Modřice za dohodnutou 
kupní cenu 170,- Kč za m2.

Usnesení č.11
Zastupitelstvo města rozhodlo směnit poze-
mek ve vlastnictví Města Rájec-Jestřebí parc. 
č. 851/79 orná půda o výměre 852 m2 v k. ú. 
Jestřebí za id. části pozemků parc. č. 848/2 
orná půda o celkové výměře 744 m2 a parc. 
č. 849/4 ostatní plocha o celkové výměře 113 m2 
oba v  k. ú. Jestřebí – spoluvlastnický podíl ¼ 
o výměře 214 m2 paní Marie Hávové, Hybešova 
č. 185, Rájec-Jestřebí.

Usnesení č. 12
Zastupitelstvo města rozhodlo prodat pozemek 
parc. č. 132 ostatní plocha o výměře 36 m2 v k. 
ú. Rájec nad Svitavou manželům Františkovi 
a Evě Hruškovým, V Úzkých 197, Rájec-Jestřebí 
za cenu 170,- Kč za m2, kupující uhradí náklady 
spojené s převodem.

Usnesení č. 13
Zastupitelstvo města rozhodlo vykoupit od 
fyzických osob pozemky v k. ú. Rájec nad Svita-
vou, které mají charakter veřejného prostranství, 
za cenu 30,- Kč za m2 s tím, že město uhradí 
náklady spojené s převodem:

a) parc. č. 1400/2 ostatní plocha o výměře 
107 m2 od Osvalda a Libuše Jevických, Ko-
menského č. 356, Rájec-Jestřebí,

b) parc. č. 187/2 ostatní plocha o výměře 98 m2 
od Vojtěcha a Marie Hudcových, V Úzkých 
č. 302, Rájec-Jestřebí,

c) parc. č. 532/3 ostatní plocha o výměře 99 
m2 od Ing. Josefa a Ludmily Sedlákových, 
Blanenská č. 455, Rájec-Jestřebí,

d) parc. č. 532/4 ostatní plocha o výměře 97 m2 
od Leopolda a Anny Koupých, Blanenská 
č. 465, Rájec-Jestřebí,

e) parc. č. 532/5 ostatní plocha o výměře 95 m2 
od paní Marie Rekové, Blanenská č. 453, 
Rájec-Jestřebí,

f) parc. č. 532/6 ostatní plocha o výměře 95 m2 
od Josefa a Vlasty Janků, Blanenská č. 452, 
Rájec-Jestřebí,

g) parc. č. 532/7 ostatní plocha o výměře 41m2 
od paní Františky Hlouškové, Blanenská 
č. 451, Rájec-Jestřebí..

Usnesení č. 14
Zastupitelstvo města doporučuje radě města 
uzavřít smlouvu o výpůjčce s Českou obcí so-
kolskou týkající se budovy sokolovny čp. 281 na 
pozemku parc. č. 1183 a pozemku parc. č. 1183 
v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 15
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít se Sprá-
vou a údržbou silnic Jihomoravského kraje, 
příspěvkovou organizací kraje, smlouvu k čin-
nostem pro zajištění stavby „II/377 Bořitov-Rá-
jec, mosty 377-006,007“ (příloha č. 6).

Usnesení č. 16
Zastupitelstvo města rozhodlo uzavřít:
a) se spol. s r. o. KORDIS JMK Konvenci Inte-

grovaného dopravního systému Jihomorav-
ského kraje,

b) s Jihomoravským krajem Smlouvu o zajištění 
financování systému IDS JMK.

Usnesení č. 17
Zastupitelstvo města rozhodlo ve věci zřízení 
bankomatu ve městě firmou Kingston consulting 
s. r. o. negativně z důvodů vysokých nákladů.
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Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí rezignaci Ing. Pav-
la Konečného na mandát člena Zastupitelstva 
města Rájec-Jestřebí ze dne 2.3.2007 z důvodu 
neslučitelnosti funkcí.
Rada města osvědčuje, že dnem 3.3.2007 
se paní Mgr. Monika Nováková jako třetí 
náhradník za volební stranu Občanská de-
mokratická strana stala členkou Zastupitel-
stva města Rájec-Jestřebí a funkce se ujala 
složením slibu na zasedání zastupitelstva 
města 7.3.2007.

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí zápis č. 1/2007 
ze schůze sportovní komise ze dne 1.3.2007 
a požaduje předkládání podkladů pro akci spor-

tovec roku na další období v upřesněné podobě 
a v dostatečném časovém předstihu.

Usnesení č. 3
Rada města rozhodla poskytnout na akci 
Sportovec roku 2006 částku 18.700,- Kč v sou-
ladu s předpokládanými náklady dle návrhu 
sportovní komise.

Usnesení č. 4
Rada města rozhodla poskytnout Sportovnímu 
klubu Rájec-Jestřebí finanční příspěvek 500,- Kč 
na zakoupení cen soutěžícím a drobné občer-
stvení pro děti na akci Dětský karneval dne 
17.3.2007 v areálu klubu Na Rybníčku.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Usnesení č. 18
Zastupitelstvo města upravuje znění usnesení 
č. 15 ze zasedání zastupitelstva města dne 
13.12.2006 takto:
„Zastupitelstvo města vydává Obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2006 O systému shromažďování, 
sběru, přepravy, třídění, využívání a odstra-
ňování komunálních odpadů včetně systému 
nakládání se stavebním odpadem.“

Usnesení č. 19
Zastupitelstvo města ukládá radě města svolat 
pracovní jednání členů zastupitelstva k situaci 
veřejného pořádku ve městě a vypracovat ná-
vrhy ke způsobu řešení.

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 14. 3. 2007

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 19. 3. 2007

Usnesení č. 1
Rada města provedla kontrolu úkolů z minulých 
schůzí rady.

Usnesení č. 2
Rada města projednala žádost pana Miloslava 
Málka o zapůjčení vybavení kuchyně Bowling 
baru v budově na Komenského ul. 621 v Ráj-
ci-Jestřebí do jiné jeho provozovny. S ohle-
dem na skutečnost, že není uzavřena nájemní 
smlouva a vzhledem k tomu, že kuchyně není 
v majetku města, rada města rozhodla žádosti 
nevyhovět.

Usnesení č. 3
Rada města projednala návrh Základní a ma-
teřské školy Rájec-Jestřebí, okres Blansko 
na rozdělení hospodářského výsledku. Rada 
města schválila rozdělení zlepšeného hospo-
dářského výsledku do rezervního fondu a fondu 
odměn školy v souladu s návrhem příspěvkové 
organizace.

Usnesení č. 4
Rada města schválila Odpisový plán příspěvko-
vé organizace města Základní a mateřské školy 
Rájec-Jestřebí, okres Blansko na rok 2007.
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Usnesení č. 5
Rada města projednala žádost Ing. Jaroslava 
Ševčíka o pronájem plotové zdi, sloupů veřej-
ného osvětlení a sloupů, na nichž jsou umístěny 
reproduktory místního rozhlasu pro umístění 
reklamních poutačů.
a)  Rada města souhlasí s  umístěním reklam-

ního zařízení na sloupy veřejného osvětlení a 
rozhlasu v  majetku města dle návrhu Ing. Ja-
roslava Ševčíka s tím, že do smlouvy budou 
zahrnuty připomínky dle přílohy.

b)  Rada města rozhodla zveřejnit záměr pro-
najmout plotovou zeď na části pozemků parc. 
č. 422, 423 a 424 v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí odstoupení Zdeň-
ka Vondrouše od smlouvy o uzavření budoucí 
kupní smlouvy z 12.12.2002, týkající se části po-
zemku parc. č. 527 v k. ú. Rájec nad Svitavou.
Rada města projednala žádost manželů Fran-
tiška a Anny Hruškových o prodej uvedeného 
pozemku, neboť jsou stavebníky garáže, umístě-
né na tomto pozemku. Rada města doporučuje 
zastupitelstvu města žádosti manželů Hruško-
vých vyhovět a požaduje po žadatelích souhlas 
p. Vondrouše s úředně ověřeným podpisem.

Usnesení č. 7
Rada města se seznámila s doplněnými údaji 
k žádosti manželů Jiřího a Evy Pernicových ve 
věci vybudování přístřešku pro osobní auto-
mobily na obecním pozemku a nesouhlasí se 
stavbou přístřešku pro dva osobní automobily 
na pozemku parc. č. 187/1 v k. ú. Rájec nad 
Svitavou v ul. V Úzkých před rodinným domem 
č. p. 19 z důvodů zastínění ulice.
Rada města souhlasí s vybudováním zpevně-
ného stání.

Usnesení č. 8
Rada města projednala žádost Heleny Kučero-
vé o povolení provozu letní zahrádky u Restau-
race u Kováře a žádost Marka Kováře, vlastníka 
nemovitosti na ul. Jurkova 57, a Marty Kovářové 
o úpravu pozemku města před domem na ul. 
Jurkova 57.
Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-

jmout část pozemku parc. č. 16 v k. ú. Rájec 
nad Svitavou a požaduje po žadatelce Heleně 
Kučerové dodání kopie živnostenského listu 
a nájemní smlouvy.

Usnesení č. 9
Rada města projednala doplněnou žádost Mila-
na Bačíka o skácení stromu na Taufrově ul. Před 
domem č. p. 632 z důvodu nové výstavby. Rada 
města bere na vědomí doplněné argumenty 
žadatele pro skácení stromu a jeho návrh na 
novou výsadbu.
Rada města pověřila místostarostu zajištěním 
odborného posudku k řešení otázky, zda po 
prořezání koruny stromu nedojde k narušení 
stability stromu a porušení kořenového systému 
vlivem stavby.

Usnesení č. 10
Rada města rozhodla prodloužit nájemní smlou-
vu na obecní byt Janě Kopecké do31.10.2007.

Usnesení č. 11
Rada města bere na vědomí, že Osadní výbor 
Karolín souhlasí se směnou obecního pozemku 
parc. č. 211/1 za pozemky ve vlastnictví fyzic-
ké osoby parc. č. 201 a 204 všechny v k. ú. 
Karolín.
Rada města projednala doplněné podklady ke 
směně pozemků v k. ú. Karolín s tím, že Vladimír 
Hruška souhlasí pouze se směnou pozemku 
parc. č. 201 za část obecního pozemku parc. 
č. 211/1.
Rada města rozhodla zveřejnit záměr směnit 
část pozemku parc. č. 211/1 ovocný sad o cel-
kové výměře 8.971 m2, a to v rozsahu výměry 
směňovaného pozemku ve vlastnictví fyzické 
osoby parc. č. 201 trvalý travní porost o výměře 
646 m2 oba v k. ú. Karolín a doporučuje zastu-
pitelstvu města realizovat směnu pozemků s tím, 
že náklady spojené se zaměřením a směnou 
ponese žadatel.

Usnesení č. 12
Rada města projednala žádost Jiřího a Ma-
rie Faltových o pronájem části pozemku parc. 
č. 410 u neobydleného domu na Komenského 
ul. 46 a kůlny na tomto pozemku.
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ca) Rada města žádá komisi sportovní o pro-
jednání doporučení k plánovanému doplnění 
vybavení dětských hřišť (v současné době 
je rozpracováno dětské hřiště pod Skalou 
v Úzkých a zbývá doplnit okolí prolézačky 
v Jestřebí o dopadovou plochu).

cb) Rada města žádá komisi sportovní o zpra-
cování návrhu rozdělení příspěvku sportovním 
oddílům a organizacím do výše, schválené 
v rozpočtu města na rok 2007.

cc) Rada města jmenuje pana Ivo Grima čle-
nem sportovní komise namísto Ing. Stanisla-
va Laštůvky.

cd) Rada města žádá komisi veřejného pořádku 
a dopravy o posouzení situace veřejného 
pořádku ve městě a předložení návrhů ře-
šení problémových oblastí (jde především 
o vandalství v nočních hodinách, přestupky 
v dopravě, např. nesprávné parkování).

d) Rada města projednala návrh pana Sáňky 
na přípravu projektu demolice objektu „staré 
pošty” Komenského ul. č. 46 na parc. č. 410 
v k. ú. Rájec nad Svitavou.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Rada města rozhodla zveřejnit záměr prona-
jmout část pozemku o výměře cca 96 m2 (cel-
ková výměra 767 m2) a kůlnu na tomto pozemku 
o výměře 21 m2 v k. ú. Rájec nad Svitavou.
Usnesení č. 13
Rada města souhlasí s využíváním Sběrného 
střediska odpadů na Blanenské ul. v Rájci-Jes-
třebí občany okolních obcí. Služba bude posky-
tována za úhradu, jejíž výši, uvedenou v příloze, 
zároveň schvaluje. S obcemi, které budou mít 
o tuto službu zájem, bude uzavřena smlouva 
o využívání sběrného střediska odpadů.

Usnesení č. 14
a)  Rada města projednala další nabídku firmy 

KINGSTON Consulting s. r. o. ve věci zřízení 
bankomatu v  Rájci-Jestřebí a doporučuje 
zastupitelstvu města seznámit se s uprave-
nou nabídkou firmy.

b) Rada města projednala nabídku firmy JON 
COMPUTERS Kolín na umístění vysílače In-
ternetu na vodojemu nad městem a souhlasí 
s uzavřením nájemní smlouvy na umístění 
stožáru vysílače na vodojemu při dostateč-
ném zajištění dodávky elektrické energie na 
provoz telekomunikačních prvků.

Stejně jako v loňském roce tak i letos, jsme se 
zúčastnili krajského kola soutěže Zlatý erb o nej-
lepší webové stránky měst a obcí Jihomoravského 
kraje. V roce 2006 jsme obsadili krásné III. místo a 
tak jsme byli zvědaví na letošní výsledky.

Na začátku roku jsme provedli aktualizaci 
redakčního systému na úpravy stránek přes we-
bové rozhraní. Získali jsme tím podstatnou výhodu 
aktualizace webových stránek z více pracovních 
míst najednou.

Do projektu je zapojen malý 
tým pracovníků úřadu, knihovny 
a informačního centra. Provedli 
jsme aktualizaci dat a práce 
na stránkách města neustále 
průběžně pokračuje.

A vložená práce se vy-
platila. Byli jsme pozváni na 
vyhlášení výsledků soutěže, 
ale stále jsme nevěděli, jak 

jsme dopadli. Až na místě situace vyvrcholila. 
V kategorii nejlepších webových stránek měst 
získalo třetí místo město Tišnov, druhé místo 
město Boskovice a první místo získalo naše město 
Rájec-Jestřebí. Překvapení a radost vystřídala 
blahopřání hejtmana kraje pana Juránka, ředitele 
krajského úřadu pana Crhy a společné fotografie 
se všemi finalisty.

Díky pracovníkům našeho úřadu, knihovny a 
informačního centra se podařilo získat prestižní 

ocenění v rámci Jihomo-
ravského kraje a postup 
do celorepublikového 
kola.

Na našich stránkách 
je stále co vylepšovat, ale 
na druhou stranu doká-
žeme odvést kus poctivé 
práce, která je velmi dob-
ře hodnocena.

ZLATÝ ERB 2007
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V současné době probíhá malé výběrové 
řízení na dodavatele projekční dokumentace 
protipovodňových opatření. Tato dokumentace 
bude řešit dvě lokality: Ochranu území na sou-
toku řeky Svitavy a říčky Býkovky, kdy je třeba 
opatření na březích formou pevné zábrany nebo 
sypané hráze a dále úpravy kanalizace. V řešení 
je i lokalita na konci Rájce, kdy půjde o úpravu 
hráze řeky Svitavy směrem k zástavbě na ulici 
Komenského.

Další prioritou je kvalita vody, kdy jsme ne-
chali u Výzkumného ústavu vodohospodářského 
dopracovat rozbory včetně komentářů. Výsled-

CO SE U NÁS DĚJE

ky budeme konzultovat s odborníkem RNDr. 
J. Megou, Ph. Dr. z ústavu chemie a technologie 
ochrany životního prostředí.

Další akce je ořezání vzrostlé zeleně při 
toku říčky Býkovky, aby nedocházelo k ucpávání 
koryta při větším průtoku vody. Vše je připraveno 
k realizaci.

Z rozdělaných akcí pokračují terénní práce 
na víceúčelovém hřišti za školou v Rájci. Je polo-
ženo odvodňovací potrubí včetně obsypů a čeká 
nás kladení jednotlivých technických vrstev. Do 
letošního léta bychom měli mít hřiště hotové.

Ing. Pavel Perout
starosta

Město Rájec-Jestřebí otevřelo v měsíci led-
nu 2007 ve spolupráci s firmou SITA Sběrné 
středisko odpadů (SSO).

Prostor sběrného střediska se nachází 
v areálu Zemědělského družstva ZERA, a. s., 
naproti Sládkovým rybníčkům.

V areálu jsou umístěny kontejnery, opatřené 

SBĚRNÉ STŘEDISKO ODPADŮ

identifikačními listy s označením materiálu.
Dále zastřešená sběrná plocha určená pro 

odložení již nepotřebných kompletních chlad-
niček, ledniček a mrazáků, kompletních tele-
vizorů, rozhlasových přijímačů, elektronických 
zvukových zařízení, kompletních počítačových 
obrazovek a monitorů, kompletních počítačo-

17. 4. 2007
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Rozpis stomatologické LSPP – duben 2007
Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

1.4. MUDr. Pokorný M.  Blansko, A. Dvořáka 4 516 417 621
 MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
7.4. MUDr. Roth Ostrov, Zdrav. středisko 516 444 326
 MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
8.4. MUDr. Řehořek Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 453
 MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24 516 454 046
9.4. MUDr. Řehořková Blansko, bud. ZZS K. H. Máchy 17 516 527 874
 MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
14.4. MUDr. Semrádová Sloup, Zdrav. středisko 516 435 203
 MUDr. Kraml Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 380
15.4. MUDr. Staňková Jedovnice, Zdrav. středisko 516 442 726
 MUDr. Křížová  Boskovice, Růžové náměstí 2345/12 516 452 808
21.4. MUDr. Stojanov Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 451
. MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263

vých zařízení a sestav, kompletních vysavačů, 
žehliček. Pojmem elektrozařízení se rozumí 
všechny elektrospotřebiče včetně pracovních 
elektrických nástrojů. K recyklaci jsou odběrateli 
tzv. (Kolektivními systémy) výhradně odebírány 
(zdarma) jen kompletní zařízení a spotřebi-
če, včetně přívodní šňůry. Občané by sem 
měli odevzdávat pouze kompletní spotřebiče. 
V žádném případě vámi odkládané spotřebiče 
a elektrozařízení neporušujte a nic z nich ne-
demontujte. Jakkoliv rozebrané elektrospotře-
biče a elektrozařízení odběratelé (podle zásad 
zpětného odběru) nepřijímají. Musí se odvážet 
na skládku nebezpečných odpadů nebo do spa-
lovny nebezpečných odpadů, ale již za nemalý 
poplatek, kterým se zatěžuje rozpočet města. 
Například za odstranění nekompletní ledničky 
zaplatí město 1 333 Kč, za nekompletní televizor 
300 Kč, přičemž místní poplatek na jednoho 
občana a rok činí 400,- Kč.

Další zastřešený prostor je určen pro svoz 
barev, olejů, zářivek, baterií, apod.

Starý nábytek je třeba pokud možno ode-
vzdávat v rozloženém stavu.

Sběrné středisko je určeno především 
obyvatelům města Rájec-Jestřebí.

Občané musí prokázat svou totožnost. 
Ukládání odpadů je pro občany Rájce-Jes-
třebí zdarma. Je však nutné mít uhrazen 
poplatek za odpad.

Veškerý svoz je třeba nejdříve ohlásit 
v kanceláři v areálu Sběrného střediska 
odpadů u paní Jaroslavy Landové.

Žádáme občany, aby odpad ukládali dle 
instrukcí obsluhy.

Provozní doba sběrného dvora:  
 středa 14 – 18 h

 sobota  8 – 12 h
Firma SITA upozorňuje občany, že tímto 

ruší (kromě Karolína a Holešína) dřívější při-
stavování kontejnerů v jednotlivých částech 
města (v jarních a podzimních měsících) na 
velkoobjemový a nebezpečný odpad. Na-
dále však pokračuje dřívější způsob třídění 
a svoz druhotných surovin (sklo, plast). Dru-
hotné suroviny ukládejte do stanovených 
kontejnerů, umístěných v prostoru města 
stejně, jako v minulých letech.

Také provoz sběrny papíru bude pokra-
čovat i nadále podle stejných pravidel.

Stavební odpad Sběrné středisko od-
padů nebude přijímat. Občané jej mohou 
i nadále ukládat na skládku u Ovčína.

AKTUÁLNÍ ZPRÁVY
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SBĚR ŽELEZNÉHO ŠROTU

Sbor dobrovolných hasičů v Rájci oznamuje občanům, že v sobotu 14. dubna 2007  
provede od 8.00. hodin sběr železného šrotu v části města Rájec

Tímto žádáme občany, aby nachystali železný šrot před své domy, nejlépe v sobotu ráno 
(z důvodu zvýšených krádeží šrotu přes noc). Těžké kusy vyneseme sami.

Upozorňujeme, že ledničky neodebíráme, patří do nebezpečného odpadu.

Výbor Sboru dobrovolných hasičů v Rájci zve členy SDH na sběr železného šrotu  
v sobotu 14. dubna 2007. Sraz členů je v 7.45. hodin v hasičské zbrojnici.

ZÁPIS DO PRVNÍ TŘÍDY 1.2.2007

Čtvrteční odpoledne 1. února 2007 se  
na naší základní škole neslo  ve svátečním 
duchu. Probíhal zápis do prvního ročníku. 
Budoucí prvňáčky, kterých bylo letos více 
než čtyři desítky, vítaly žákyně z osmého 
ročníku – Dana Nedomová, Katka Janíč-

ková, Elena Ondroušková, Ellen Pávková, Bětka Faltová 
a Simona Ingrová.

Svého úkolu se 
z h o s t i l y  o p r a v d u 
zodpovědně. Oble-
čené do  pohádko-
vých kostýmů vodily 
příchozí děti do tře-
t ího poschodí ,  kde 
v učebně první třídy 
probíhal zápis. Tady 
už čekaly usměvavé 
paní učitelky s pře-
dem př ip ravenými 
úkoly.  Pro někoho 
byl  zápis hračkou, n ě -
kdo musel  vynalo- ž i t
více úsilí, ale nako- n e c
o d c h á z e l i  v š i c h - n i
s úsměvem a pěkný- m i
dárečky, které jim při- pra-
vily děti z keramické- h o

ŠKOLSTVÍ

22.4. MUDr. Kučerová Lysice, Komenského 429 516 472 460
28.4. MUDr. Loskot Svitávka, Hybešova 197  516 471 210

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 h – 7.00 h ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.
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kroužku pod vedením vychovatelek  Jany 
Fránkové a  Dany Dvořáčkové. Věříme, že 
si děti tento den uchovají jako pěknou vzpo-
mínku a budeme se na ně v září těšit.

Pro větší nemocnost proběhlo 2. kolo 
z á p i s u  d n e 
1 .  b ř e z n a 
2 0 0 7 .  C e l -
k e m  j e  p r o 
př íš t í  ško ln í 
rok zapsáno 
37 dětí. 

DOPIS OD OHROŽENÉHO ZVÍŘETE

Ahoj všichni lidi, co máte alespoň trošku rádi 
zvířátka. Píšu vám jménem nás, tygrů ussurij-
ských, kteří na tom nejsou zrovna nejlépe. Dožít 
bychom se měli patnáct let, ale kvůli některým 
z vás se nedožijeme ani jednoho roku.

Mluvím teď za sebe. Byl jsem malé tygřát-
ko, které ještě nedávno mělo maminku. Jednou 
se máma brzy z rána rozhodla obstarat něco 
k jídlu. Vydala se na cestu a já jsem byl schova-
ný v úkrytu. Najednou jsem uslyšel zpoza pláně 
divný hukot a z buše vyběhlo cosi hranatého. 
Mám dojem, že vy lidi tomu říkáte auto. Byl 
jsem vylekaný, protože z auta čouhaly divné 
větve. Jsou to klacíky, které vydávají velkou 
ránu. V zápětí jsem ztuhl strachem. Moje máma 
se belhala s velkým řevem ke mně. Byla zra-
něná a velice ji to bolelo. Olízal jsem jí ránu a 

ona mi řekla, že ty klacíky jsou lovecké pušky 
a že když je někdy uvidím, mám se dát hned 
na útěk. Po těchto slovech skonala. Plakal 
jsem tři noci a neměl jsem co jíst. Až jednou, 
bylo to za chladného večera, mi někdo olízl 
čumák. Otevřel jsem oči a viděl člověka. Mířil 
mi k puse jakousi hroudou a já jsem v polekání 
začal utíkat, co mi tlapky stačily, ale ne příliš 
daleko. Dohnal mě a zvedl do vzduchu. Začal 
jsem křičet a kousat. Člověka to určitě bolelo, 
ale najednou mě začal šetrně zabalovat do 
teplého kožíšku a hladil mě po srsti. Pak mi dal 
najíst a hlavně napít z té divné hroudy. Nejprve 
jsem nevěděl, co mám dělat, a tak jsem hroudu 
očichal a pak olízl. Chutnala skoro stejně jako 
maminčino mlíčko. Potom jsem zavřel oči a 
usnul jsem.

VZPAMATUJTE SE, LIDÉ!
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Ráno začalo dobře, člověk mi dal zase najíst 
a napít z hroudy, které říkal lahvička a kolem 
přelomu dne a noci mi nasadil krátký provázek 
s kamínkem na konci na krk a začal tomu říkat 
vysílačka. Pak mě odnesl do malé ohrádky, ve 
které jsem se rychle zabydlel. Bylo to tu útulné 
a hezké. Zvykl jsem si na přítomnost člověka a 
byl jsem stále raději, když mě hladil po srsti. Ten 
člověk mě chránil a byl jako moje máma. Měl 
jsem ho moc rád a byl jsem mu věrný. Ale časem 
se ze mě stal veliký tygr ussurijský a zdálo se mi, 
že se mě člověk bojí. Už mě tolik nehladil.

Jednou brzy zrána mě vzal do přírody a tam 
mě ze svého auta vypustil na pláň. Viděl jsem 
věci, které už dobře znám. „Tenhle kámen, na 

tom jsem se přece jako malý tygřík vyhříval!” 
Auto zavrčelo a začalo utíkat. Běžel jsem za 
ním, protože ho mám rád. Mám rád člověka. 
Ale nemělo to cenu, byl už daleko ode mě a 
z člověka mi zbyla jen vzpomínka a malý pro-
vázek s kamínkem na konci zvaný vysílač. Lidi 
jsou tvorové, které už teď miluji, i když mi zabili 
maminku.

Moc dobře vím, že jsou lidé hodní a lidé zlí. 
A ti hodní by měli dát za vyučenou těm zlým, 
protože bude-li to pokračovat, nebude na světě 
ani jeden tygr ussurijský.

Pac a pusu vám lidem posílá 
Tygr ussurijský.

Kamil Šamonil, 7.C

Na několika foto-
grafiích Vám připomínáme průběh plesu 
rájeckého gymnázia, v jehož úvodu byli 
studenti maturitních ročníků ředitelem školy 
slavnostně šerpováni do řádu maturantů. 
Z přiložených fotografií je zřejmé, že záměr 

12. REPREZENTAČNÍ PLES GYMNÁZIA

pořadatelů uspořádat ples v duchu třicátých let se 
vydařil. V průběhu večera vystoupili Relax club Rá-
jec-Jestřebí pod vedením Silvie Vašíčkové s pódi-
ovou skladbou „Španělky”, Lada Šperková a Dana 
Kakáčová s tanečním vystoupením Street dance. 
Velký úspěch mělo vystoupení taneční skupiny 
A. D.‘s CREAW Aleše Dědečka ve stylu street, vi-
deo, house dance a breakdance. Novinkou v pro-
gramu bylo duo břišních tanečnic z Černé Hory. 
Příležitost k vystoupení dostala i studentská kapela  
S-DOPING. K příjemné atmosféře plesu přispěla 
i bohatá tombola, na které se podíleli rodiče stu-
dentů školy, firmy a instituce z okolí a přátelé školy. 
Všem dárcům patří poděkování, protože finanční 
prostředky získané z plesu poslouží ke zkvalitnění 
výuky.

Velký dík 
za zdárný prů-
běh plesu ke 
spokojenosti 
všech zúčast-
něných patří 
třídní čtvrtého 
ročníku Moni-
ce Novákové 
a  t ř í d n í m u 
oktávy Petru 
Jančíkovi.
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Prostranství před budovou školy začíná do-
stávat podobu, která vychází z návrhů studentů 
naší školy. Někteří studenti se zapojili do pro-
jektu NATURA – škola v mé zahradě, na který 
finanční částkou přispěla i Nadace Veronica. 
Cílem projektu bylo navrhnout vzhled prostran-
ství před školou včetně doporučení vhodných 
rostlin a dalších okrasných prvků. Na přiložené 
fotografii můžete vidět jeden z předložených ná-
vrhů od studentky Moniky Hlavičkové. Věřím, že 
občané ocení zkrášlení města v oblasti zeleně a 
další ekologické aktivity naší školy.

NATURA – ŠKOLA V MÉ ZAHRADĚ

Termín: čtvrtek 5. 4. 2007, od 9.00 do 14.00 hod

Výtvarný program pro děti od 6 let s velikonoční tématikou, ale 
také vycházka a hry. Děti si přinesou svačinu a pití, pracovní 
oděv a přezůvky. (Hotové výrobky si děti odnesou domů).

Místo konání: Domeček za ZŠ Rájec-Jestřebí, Školní 446
Cena: 25,- Kč (za materiál)
Je nutné se přihlásit a zaplatit zápisné do 2. 4. 2007.

Informace: Eva Řezníčková, tel. 739 662 134
e-mail: reznickova@ddmblansko.cz

PŘIHLÁŠKA NA AKCI VELIKONOČNÍ DÍLNA 5.4.2007 – CENA 25 Kč

Jméno a příjmení dítěte: ………………………………………………………………….....................

Datum narození: ..............……………………….. pojišťovna: ………………………………...........

Adresa: ……………………………………………………………………………………........................

Telefonní spojení na rodiče: ………………………............    Dítě odejde: samo – v doprovodu

Podpis rodičů: ……………………………………………



VELIKONOČNÍ DÍLNA

zve děti a rodiče k jarnímu úklidu Moravského krasu:

DEN ZEMĚ 2007
Akce je organizována Správou chráněné krajinné oblasti
Moravský kras v rámci celosvětové akce: „Den Země”

Bližší informace a přihlášky: Balák Vít,
    balak@ddmblansko.cz
    516 412 790 nebo 739 662 134

osobně v ”Domečku” za ZŠ Rájec-Jestřebí
nebo v DDM Blansko, Údolní 2

Přijďte a pomozte přírodě kolem nás!
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NABÍDKA IC – duben 2007

•  Nástěnný kalendář města Rájec-Jestřebí 
na rok 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnek, štamprdlík, 

zvonek) a barevné svíčky s motivem zám-
ku Rájec nad Svitavou či kostela Všech 
svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slezskem„ 
– Jižní Morava (Brno a okolí, Moravský kras a 
okolí) ; Střední Morava – Haná; Jižní Morava 
(Znojmo a Podyjí, Pálava, lednicko-valtický 
areál) – CENA 24,- Kč

• Okénko o EU – informace a brožury o EU
• Možnost uveřejnění inzerce v prostorách IC 

– v našem Informačním 
centru nabízíme možnost 
bezplatného zveřejnění 
vašeho inzerátu, který si 
buď sami přinesete nebo 
vám pomůžeme při jeho 
zhotovení
• Přehled akcí  
regionu Blanensko
 – duben 2007

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích na Blanen-

sku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích v Rájci-

-Jestřebí a okolí
•  Informace o službách, firmách, prodej-

nách v Rájci-Jestřebí
•  Informace v oblasti turistického ruchu
•  Přehled propagačním materiálů měst 

a obcí ČR
•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce 

s internetem a e-mailovou poštou
•  Prodej zpravodaje, propagačních mate-

riálů a videokazet města Rájce-Jestřebí
•  Prodej turistických známek (č. 373) 

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 679 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

Otevírací doba:   Po, Čt   9:00 - 18:00

                            Út, St, Pá            9:00 - 15:00

Informační kancelář města

RÁJEC-JESTŘEBÍ

VELIKONOČNÍ VÝSTAVKA PRACÍ DĚTÍ ZE ŠKOLNÍ DRUŽINY PŘI ZŠ 
RÁJEC-JESTŘEBÍ, DĚTÍ Z DDM OBLÁZEK, PRACOVIŠTĚ RÁJEC-

JESTŘEBÍ A OBČANSKÉHO SDRUŽENÍ FILADELFIA
OD 19. 3. DO 13. 4. 2007 V PROSTORÁCH IC

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK NA FESTIVAL  
CONCENTUS MORAVIAE ZAHÁJEN!

Mezinárodní hudební festi-
val 13 měst CONCENTUS 
MORAVIAE se v roce 2007 
bude konat od 31. května 
do 30. června. Tématem 

jsou „České sny – Hudební spolupráce napříč 
Evropou” a posluchači budou mít příležitost vy-
slechnout řadu jedinečných koncertů, na nichž 
se setkají přední čeští hudebníci se zahraničními 
kolegy v programech připravených pro festival 
dramaturgem Alešem Březinou.

Koncerty na zámku v Rájci-Jestřebí 
se konají 

1. 6. 2007 a 21. 6. 2007.

Předprodej vstupenek byl zahájen v obvyklých 
předprodejních místech festivalových měst, 
v našem městě bude předprodej zahájen dne 
16.4.2007 v Informačním a vzdělávacím centru. 
Letos je nově možno zakoupit vstupenky také 
prostřednictvím internetu. Podrobné informace 
naleznete na www.concentus-moraviae.cz



16

KULTURA

13. 4. 2007  18 hod
výstavní síň knihovny

PUTOVÁNÍ MORAVSKÝM KRASEM  
A OKOLÍM RÁJCE-JESTŘEBÍ

Dagmar Sochorová
Hana Langová-Vepřeková
Výstava fotografií známých i méně známých míst 
okresu Blansko. Potrvá do 26.4.2007.

PŘEHLED KULTURNÍCH PROGRAMŮ

19.4.2007 v 17 hod
Zasedací místnost na radnici
CYKLUS PŘEDNÁŠEK Z ASTRONOMIE
Přednáší: Ing. Kopecký, PhDr.
1. část: Astronomie, okna do vesmíru aneb 
technické možnosti zkoumání vesmíru, odraz 
poznání v lidském životě – čas a kalendář.
Přednáška je doplněna promítáním obrázků.

27.4.2007 v 19,30 hod

Slovo o interpretech Kytarový kvartet vznikl 
koncem roku 2003 u příležitosti koncertu k 55. vý-
ročí založení Základní umělecké školy Blansko 
a založili ho bývalí absolventi této školy. Pod ná-
zvem PF Guitar Quartet účinkuje od následujícího 
roku ve složení Karel Fleischlinger, Miloš Pernica, 
Zuzana Pernicová a Aleš Petržela. Od poloviny 
roku 2006 koncertuje ve stávajícím složení: Karel 
Fleischlinger, Miloš Pernica, Kamila Holáňová 
a Eva Zavadilová.
Karel Fleischlinger vystudoval Konzervatoř 
v Pardubicích ve třídě Stanislava Juřici, poté ab-
solvoval Vysokou hudební školu Franze Liszta 
v německém Weimaru pod vedením Prof. Rolan-
da Zimmera. V roce 1986 získal v mezinárodní 
soutěži v Kutné Hoře ve třetí kategori do 35 let 
první cenu, titul laureáta a zvláštní cenu poroty 
za interpretaci skladby J. S. Bacha. První místo 
dosáhl téhož roku také v interpretační soutěži 
soudobé české hudby. Účastnil se řady interpre-
tačních kurzů u významných kytaristů. V roce 1999 
natočil v Praze ve Studiu Principium svoje první 
CD, o dva roky později další CD společně s Lenz 
triem (flétna, kytara violoncello) a nyní natáčí druhé 
sólové CD.
Miloš Pernica ab-
solvoval Brněnskou 
konzervatoř u Pavla 
Janíčka, pod jehož 
vedením byl úspěš-
ný ve dvou ročnících 
mezinárodní kytarové 
soutěže v Kutné Hoře. 
V roce 1984 získal ve 
druhé kategorii třetí 

cenu a zvláštní ocenění poroty za interpretaci 
skladby autora 20. století (M. Castelnuovo Te-
desco – Tarantella). V roce 1986 první cenu ve 
druhé kategorii. V roce 2006 se úspěšně zúčastnil 
soutěže učitelů v rámci III. Mezinárodního festivalu 
GITAROMANIA v Karpacszy v Polsku. V sou-
časné době vyučuje hru na kytaru na Základní 
umělecké škole v Blansku, natáčí své první CD 
a zdokonaluje si hru na kytaru u vynikajícího čes-
kého pedagoga Stanislava Juřici v Pardubicích.
Kamila Holáňová absolvovala Brněnskou konzer-
vatoř u prof. Vladislava Bláhy. V roce 1998 získala 
stipendium u A. Carlevara v Erlbachu a v roce 
2001 dále stipendium u A. Pierriho a C. Dome-
niconiho v Lichtenštejnsku. Účastnila se také 
řady soutěží, festivalů a interpretačních kurzů 
u významných kytaristů. Učí na Základní umělecké 
škole v Brně (Slunná 11).
Eva Zavadilová začala na kytaru hrát v devíti 
letech na ZUŠ v Kuřimi. V roce 1976 zvítězila ve 
své kategori v národní soutěži ZUŠ. Vystudovala 
Konzervatoř v Brně ve třídě Pavla Janíčka Po ab-
solutoriu se zdokonalovala ve hře na kytaru u Ště-
pána Raka, Stanislava Juřici a na mezinárodních 
kytarových kurzech v ČR i zahraničí. V součas-

né době vyučuje klasickou 
kytaru na Gymnáziu Pavla 
Křížkovského s uměleckou 
profilací v Brně. Patří k před-
ním kytarovým pedagogům. 
Její žáci se pravidelně umis-
ťují v řadě kytarových soutěží. 
Kromě PF kvartetu se věnuje 
také komorní hře s flétnou 
a zpěvem.

obřadní síň města
KYTAROVÝ KONCERT
Účinkuje: PF Guitar Quartet
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235  ČERNÁ HORA – BOŘITOV  
  – RÁJEC-JESTŘEBÍ
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04:35 04:38 04:41 04:43
04:55 04:58 05:01 05:03 05:04
05:05 05:08 05:11 05:13 05:15 05:16

05:38 05:41 05:43 05:45 05:46
05:55 05:58 06:01 06:03 06:04
06:05 06:08 06:11 06:13 06:15 06:16

06:54 06:57 06:59 07:01 07:02
06:55 06:58 07:01 07:03 07:05
07:05 07:08 07:11 07:13 07:15 07:16
07:35 07:38 07:41 07:43
08:05 08:08 08:11 08:13 08:15
10:05 10:08 10:11 10:13 10:15
11:05 11:08 11:11 11:13
13:05 13:08 13:11 13:13 13:15
14:05 14:08 14:11 14:13 14:15
14:35 14:38 14:41 14:43 14:45
15:05 15:08 15:11 15:13 15:15
15:37 15:40 15:43 15:45
16:05 16:08 16:11 16:13 16:15
16:35 16:38 16:41 16:43
17:05 17:08 17:11 17:13 17:15
17:35 17:38 17:41 17:43
19:05 19:08 19:11 19:13 19:15

SOBOTY A NEDĚLE
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14:05 14:08 14:11 14:13 14:15
17:25 17:28 17:31 17:33 17:35 17:36

235  RÁJEC-JESTŘEBÍ – BOŘITOV  
  – ČERNÁ HORA
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06:42 06:43 06:45 06:47 06:49 06:53

06:44 06:45 06:47 06:49 06:53
07:14 07:15 07:17 07:19 07:23
08:41 08:45 08:47 08:49 08:53

09:45 09:47 09:49 09:53
10:41 10:45 10:47 10:49 10:53
12:41 12:45 12:47 12:49 12:53

13:45 13:47 13:49 13:53
14:32 14:33 14:35 14:37 14:39

14:41 
(2 x)

14:45 
(2 x)

14:47 
(2 x)

14:49 
(2 x)

14:53 
(2 x)

15:12 15:13 15:15 15:17 15:19 15:23
15:41 15:45 15:47 15:49 15:53

16:15 16:17 16:19 16:23
16:41 16:45 16:47 16:49 16:53

17:45 17:47 17:49 17:53
18:42 18:43 18:45 18:47 18:49 18:53

19:45 19:47 19:49 19:53
22:41 22:45 22:47 22:49 22:53
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06:42 06:43 06:45 06:47 06:49 06:53
11:40 11:45 11:47 11:49 11:53
15:40 15:45 15:47 15:49 15:53

18:42 18:43 18:45 18:47 18:49 18:53
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240 SLOUP – PETROVICE   
  – RÁJEC-JESTŘEBÍ 
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04:16 04:14 04:20 04:35 04:40 04:41 04:42
04:48 04:51 04:44 05:05 05:12 05:13 05:14

05:15 05:21 05:23 05:32
05:38 05:36 05:42 05:57 06:02 06:03 06:04

06:15 06:21 06:23 06:37 06:42 06:43 06:44
06:48 06:51 06:44 07:05 07:13

07:02 07:08 07:10 07:16 07:33
08:40 08:46 08:48 08:54 09:09 09:14 09:15 09:16
10:40 10:46 10:48 10:54 11:09 11:14 11:15 11:16
12:40 12:46 12:48 12:54 13:09 13:14 13:15 13:16
13:15 13:21 13:23 13:32
13:38 13:44 13:46 13:52 14:07 14:12 14:13 14:14
14:21 14:27 14:29 14:35 14:44 14:45 14:46

15:07 15:12 15:13 15:14

15:20 15:26 15:28
15:32 
rozc.

15:39 15:40 15:41

15:50 15:53 16:05 16:10 16:11 16:12

16:20 16:26 16:28 16:32 
rozc.

16:47 16:48 16:49

17:25 17:30 17:31 17:32
17:09 17:15 17:17 17:23 17:32
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04:50 04:55 04:57 05:11 05:16 05:17 05:18
07:40 07:46 07:48 07:54 08:09 08:14 08:15 08:16
10:40 10:46 10:48 10:54 11:09 11:14 11:15 11:16
14:40 14:46 14:48 14:54 15:09 15:14 15:15 15:16
16:50 16:55 16:57 17:11 17:16 17:17 17:18

240  RÁJEC-JESTŘEBÍ – PETROVICE  
  – SLOUP 
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06:18 06:23 06:39

06:33 06:43 06:46 06:52
06:44 06:46 06:48 06:53 07:09 07:17 07:14 07:26

07:14 07:19 07:33 07:36 07:42
09:44 09:46 09:48 09:53 10:09 10:17 10:14 10:26
11:44 11:46 11:48 11:53 12:09 12:17 12:14 12:26
12:44 12:46 12:48 12:53 13:09 13:14 13:17 13:26
13:44 13:46 13:48 13:58 14:06 14:03 14:15
14:14 14:16 14:18 14:26
14:44 14:46 14:48 14:58 15:06 15:03 15:15
15:14 15:16 15:18 15:23 15:39 15:44
15:49 15:51 15:53 16:03 16:11 16:08 16:20
16:14 16:16 16:18 16:23 16:39 16:47 16:44 16:56
16:44 16:46 16:48 16:58 17:01 17:07
16:49 16:51 16:53 16:58
18:44 18:46 18:48 18:53 19:09 19:17 19:14 19:26
22:44 22:46 22:48 22:53 23:09 23:17 23:14 23:26
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09:44 09:46 09:48 09:53 10:09 10:17 10:20 10:26
13:44 13:46 13:48 13:53 14:09 14:17 14:20 14:26
15:49 15:51 15:53 15:58 16:14 16:22 16:25 16:31
18:44 18:46 18:48 18:53 19:07 19:10 19:16

240 SLOUP – PETROVICE   
  – RÁJEC-JESTŘEBÍ
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Začíná jaro, slunce nás vábí ven do přírody 
a na zahrádku. Proto dnes nejprve uvádíme 
inspiraci pro milovníky zeleně.

Zahrádkářům doporučujeme:
WAECHTER, D.: Rostliny pro stinná místa
WAECHTER, D.: Tvarování dřevin
KLEIN, H.: Růže pěstujeme

Milovníky napětí potěší:
VONDRUŠKA, V.: Strážce boleslavského  

mystéria

Z NOVÝCH KNIH

SVOBODA, P.: Vagon č. 106
PEARSON, R.: Krysař

Cestovatelům se bude hodit:
NĚMEC, D.: Bulharsko – průvodce
HLADÍK, J.: Izraelská mozaika
PETRO, J.: Francie – průvodce

Dětem můžete večer před spaním přečíst:
ŠRÁMKOVÁ, M.: Vodník Mikulenda
ŠIMKOVÁ, B.: Pohádky z obrazovky
TETOUROVÁ, M.: Přidejte se ke zvířátkům

Často se v knihovně ptám dětí: kdy slavíme 
Vánoce? A slyším odpověď 24. prosince. Chu-
dinky Vánoce, ty jsou ale krátké!

Nedá mi to a na jaře se zase zeptám: kdy 
budeme slavit Velikonoce? „Až půjdeme na 
mrskút!” volají kluci a holky se mračí nebo durdí. 
Ó jé, i Velikonoce jsou poněkud krátké. „Děti, ale 
velikonoční prázdniny jsou přece mnohem delší 
než jedno červené pondělí?” A začnu mládeži 
objasňovat tradici jarních svátků:

Velikonoce jsou asi nejstarší svátky vůbec, 
slaví se od nepaměti, jejich původ najdete v po-

VELIKONOCE V LIDOVÉ POEZII

hanských časech. Pro naše prapra…dědečky 
znamenaly příchod jara a zrod nového života 
v přírodě. Později se z nich vyvinul židovský svá-
tek pesach, který se slavil do roku 325 společně 
s křesťanskými Velikonocemi. Od roku 326 se 
svátky rozdělily a Velikonoce se slaví první neděli 
po jarní rovnodennosti a úplňku měsíce.

Velikonocům předchází postní období, kte-
ré začíná Popeleční středou, trvá 40 dnů tj. 
5 neděl a každá neděle má svůj název a tradice. 
První postní neděle je černá, pytlová nebo liščí. 
Proč? … Ženy odložily barevné šátky a jupky 

Město Rájec-Jestřebí
ve spolupráci s Gymnáziem a SOŠ Rájec-Jestřebí o. p. s. vyhlašují

3. ročník literární soutěže mladých, začínajících autorů

PÍŠI, TEDY JSEM
Podmínky soutěže:

Přijímáme literární práce ve tvaru poezie a próza

Přihláška musí obsahovat:  Jméno, příjmení a věk účastníka, číslo telefonu, pří-
padně e-mailovou adresu, školu s uvedením adresy, ročník, který navštěvuje, 
žánr, počet stran a podpis

Rozsah práce: Minimálně 2 strany formátu A4

Soutěže se mohou zúčastnit žáci a studenti ve věku 11 – 20 let

Termín odevzdání: do 30. dubna 2007

Práce zasílejte v pěti kopiích na adresu: Město Rájec-Jestřebí, odbor kultury a cestovního 
ruchu, Blanenská 84, 679 02 Rájec-Jestřebí. Obálku označte slovem „SOUTĚŽ”
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a oblékaly si tmavé nebo černé šaty. Jinde lidé 
nosili šaty ušité z pytloviny. Maminky prý tuto 
neděli potají pekly preclíky pro děti, kolik měly 
dítek, tolik utrhly prutů, preclíky na ně zavěsily 
a rozvěsily po stromech v zahradě. Ráno volaly: 
„Děti, byla tady liška a něco vám přinesla!” Děti 
posbíraly preclíky, a když je snědly, nikdy prý je 
už nebolely zuby.

Druhá neděle postní je Pražná, sazomet-
ná. Hospodyně vařily z upražených vymnutých 
klasů pražmo. Jinde se vymetaly komíny, proto 
sazometná.

Třetí neděle je Kýchavná. Kolikrát prý tuto 
neděli kdo kýchne, tolik roků bude živ.

Kdo kýchne třikrát po sobě, bude celý rok 
zdravý.

Čtvrtá neděle postní je někde liščí, družeb-
ná, růžebná. Liščí podle první neděle, ale v jiných 
krajích. Družebná podle koláčů družbanců, které 
se podávaly návštěvě nebo také podle toho, že 
v tuto neděli chodil družba se ženichem do domu, 
kam o pomlázce půjde mládenec na námluvy. 
Růžebná proto, že tuto neděli se černá postní 
barva měnila v růžovou. Jen na tento den.

Všichni jistě dobře známe neděli pátou…
Smrtnou. Ze vsi se vynášela figura, oblečená 
v ženských šatech. Co představovala? … Zimu. 
Někde se jí říká i Morena, Mořena, Mařena. 
Figurína se hodí se do vody, aby odplavala jako 
sníh a led. Do vesnice zpět se nosil smrček „líto” 
– ten představuje jaro. Zdobí se kytičkami, pentlič-
kami, vyfouknutými vajíčky, papírovými věnečky. 
Vynášení smrtky je zvyk ještě předkřesťanský 
a v kronikách je u nás doložený od roku 1366.

Šestá neděle postní je Květná. V tento den 
přijel Ježíš Kristus na oslátku od Jeruzaléma 
a lidé mu na cestu házeli palmové listy. U nás 
palmy nemáme, proto si je lidé nahradili ko-
čičkami. V kostele se posvětily a odpoledne je 
hoši roznášeli po vsi. Za to dostali darem vejce, 
jablka a peníze. Jinde se pekli ptáčci z kynutého 
těsta, zavěšovali se na jívové větvičky nebo se 
posadili do zeleného oseníčka. Někde zase 
svěcené kočičky polykali jako lék proti boles-
tem v krku a zimnici, hladil se s nimi dobytek 
a dávaly se do postelí, aby vypudily všelijakou 
havěť. Někteří nedočkavci již na Květnou neděli 
hledali poklady. Měli v kapse chlebové drobky, 

které hodili do místa, kde se ukázal modrý pla-
mínek, prozrazující ukryté poklady. V tuto neděli 
se nemá nic péci, poněvadž prý se zapeče květ 
na stromech a bylinách: nebylo by žádné ovoce. 
V tento den si lidé také oblékali nové šaty.

Od Květné neděle do Hodu božího velikonoč-
ního plyne pašijový týden. Každý den má své 
jméno a je spojen s lidovými zvyky a přípravami 
na zmrtvýchvstání Ježíše Krista. Pondělí je 
modré, úterý je šedivé, středa je škaredá nebo 
smetná, protože se vymetaly komíny.

Prvním dnem velikonočního třídenní je Zele-
ný čtvrtek. Ježíš Kristus naposledy usedl k ve-
čeři se svými apoštoly. Hospodyně pekly jidáše, 
to je pečivo z kynutého těsta sypané mákem, 
jež v některých krajích měly podobu provazu, 
na kterém se později Jidáš oběsil. Nejčastěji se 
vařila v tento den polévka z bylin – kopřiv, šťovíku, 
jahodového nebo fialkového listí – proto zelený. 
Zelený čtvrtek je též vhodným dnem zahájení 
jarních prací a vyhánění dobytka na pastvu. Také 
odlétají zvony do Říma. V kostelích se přestává 
zvonit a hrát na varhany a zvuk zvonu se nahra-
zuje hrkáním. Po vesnici chodily průvody dětí 
s hrkačkami a klepačkami a 3x denně oznamo-
valy, kolik je hodin.

Pátku v tomto týdnu se říká Velký pátek. Je 
to den přísného postu – nejedlo se maso, někde 
vařili jen polévku nebo do západu slunce nejedli 
nic. Lidé vstali před východem slunce, umyli se 
v tekoucí vodě, aby si uchovali zdraví a pak se 
modlili v sadu. V některých krajích se chodil 
brodit i dobytek, jinde jej alespoň kropili a někde 
se umývaly u potoka i máselnice. Nemělo se 
prát, zametat, péct, prodávat ani kupovat ani nic 
darovat. Velký pátek je dnem nadpřirozených sil 
dobrých i zlých, věšteb a modliteb. Lidé věřili, že 
se otevírají skály s poklady.

Po Velkém pátku následuje – Bílá sobota. 
Lidé se celý den připravovali na večerní slavnou 
mši – vzkříšení – po kterém končil půst. Během 
dne se pekly mazance, beránci, vařila se vajíčka 
a připravovala hlavička tj. nádivka z vajec, uze-
ného masa a čerstvých zelených bylin. Večer šli 
všichni do kostela. U kostelních zdí se zapalovaly 
veliké ohně, od nich se zapalovaly velikonoční 
svíce. Opět se začalo zvonit, hrát na varhany 
a od velikonoční svíce se zapalovaly další světla 
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v kostele. Po dnech plných ticha a tmy přišlo 
světlo jako symbol nového života a naděje. Lidé 
si z ohně brali domů očazená polínky a dávali je 
za trámy, aby dům ochránili proti požáru. Jinde 
z nich vázali křížky a zapichovali je v polích, aby 
chránili úrodu před krupobitím, velkou vodou 
a čarodějnicemi. Proč je sobota vlastně bílá? 
V tento den se lidé nechávali křtít a přitom byli 
oblékáni do bílých šatů.

Největším dnem Velikonoc je Hod boží ve-
likonoční. Začíná vlastně už při vzkříšení na 
Bílou sobotu a obřady se dříve konaly až do 
rozednění. Byl to veliký svátek a v domácnosti se 
nesmělo zametat, stlát, umývat nádobí, šít, čisti 
boty, někde dokonce ani vařit. Dopoledne odešli 
všichni do kostela. Hospodyně nesly s sebou 
uzel a v něm mazance, beránka, vejce a někde 
láhev vína na posvěcení. Po obřadech se doma 
podával slavnostní oběd. Nejprve hospodář olou-
pal svěcené vejce (skořápky selka zahrabala na 
zahradě, aby měla dobrou úrodu) a rozkrájel je 
na tolik kousků, kolik bylo v rodině lidí. To proto, 
aby se rodina držela stále pohromadě. Potom 
následovalo maso buď jehněčí, telecí nebo kůz-
lečí, ve městech si později oblíbili pečené kuře, 
nadívaná holoubata či křepelky. Nesměl chybět 
špenát z čerstvých kopřiv, listový salát a různé 
bylinky. Jako zákusek se krájel svěcený beránek. 
Kousek svěceného mazance, vajíčka a kapku 
vína obětoval hospodář zahradě, poli i studni. 
Také každý návštěvník dostal svěcený pokrm, 
aby se do domu rád vracel.

Děti si připravovaly pomlázky. V některých 
oblastech směly děti koledovat již v neděli, ale 
jen doma nebo u nejbližších příbuzných. Samotné 
koledování začínalo o půlnoci na Pondělí veli-
konoční. Jaký význam má pomlázka? Písemné 
zmínky o šlehání jsou doloženy už od 14. stol. 
a mrskút měl zajistit blaho a štěstí rodinného 
života a chodu celého hospodářství. Dívkám 
mělo vyšlehání zajistit zdraví, štěstí a píli, ženám 
již vdaným plodnost a zdraví a hospodář měl za 
povinnost vyšlehat i čeládku, aby nebyla líná 
a dobře plnila své úkoly.

A ještě něco z postní kuchyně na závěr:
Jidášky
50 dkg hl. mouky, 5 dkg másla, 4 dkg cukru, 

2 žloutky, ¼ l mléka, špetka soli, 5 dkg kvasnic

Do rozpuštěného másla se vlilo vlažné mléko. 
Potom se s ostatními přísadami přidaly dvě hrsti 
mouky, vše se důkladně prohnětlo a nechalo 
mírně vykynout. Pak se dosypal zbytek mouky 
a vypracovalo se tužší těsto, které se nechalo 
teple kynout. Po vykynutí se těsto ještě jednou 
prohnětlo rukou a potom se z něj udělaly jidášky 
– kulaté placičky proděravěné vidličkou, točené 
provazy nebo zatočené preclíky. Hotové jidášky 
se daly na plech vymazaný sádlem, potřely se 
rozšlehaným vajíčkem a posypaly mákem nebo 
skořicí s cukrem. Upečené se rozkrojily a mazaly 
medem a máslem.

Dobrou chuť přeje P. Šamonilová

Jaro a Velikonoce jsou tady a my znovu přinášíme 
staré pranostiky. Ovšem jak praví píseň „časy se 
mění” a nakolik se mění i počasí, můžete posoudit 
podle uvedených pranostik: platí – neplatí.
Kolikátého dubna zasadíš stromek,   
tolikátého roku ponese ovoce.

V dubnu-li valný vítr se ozývá,
seno i žito pěkné bývá.

1. dubna      svátek sv. Makačka (Blahomír)
Prší-li na prvního dubna, bude mokrý květen.

5. dubna  svátek sv. Vincence
Svítí-li slunce v den svatého Vincence,
starej se o víno pro žence (bude hojná úroda).

JAKÉ BUDE POČASÍ?

24. dubna svátek sv. Jiří
Kolik mrazů do svatého Jiří,    
tolik do svatého Václava.

Pršelo-li před svatým Jiřím,
    Bude po něm tím více.

25. dubna svátek sv. Marka
Jiří a Marek, mrazem nás zalek´.

Někteří si asi řeknete: nic z těchto pořekadel 
už neplatí, proč se jimi zabývat, ale pranostika je 
součástí ústní lidové slovesnosti a tradic národa. 
Stejně jako všichni známe Vánoce a Velikonoce, 
tak bychom měli znát svátky v roce.

Hezké slunné dny přejí knihovnice.
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Naše malá obec se může 
pochlubit slavnou osobností. 
Stala se jí karolínská rodačka 

paní Miloslava Kejíková, které byl koncem 
února 2007 udělen titul „Sestra roku 2006”. 
Tento titul dostala paní Kejíková, která je 
celý život povoláním zdravotní sestra, za 
celoživotní dílo v ošetřovatelství. Je to velká 
pocta nejen pro paní Kejíkovou, ale i pro celou 
naši obec, že z takřka statisíce zdravotních 
sester, obdržela tento titul právě ona.

Samotná soutěž probíhala ve dvou kolech. 
V prvním byly z došlých přihlášek vybrány z kaž-
dé kategorie tři finalisté.
Kategorie byly:
- sestra v nemocniční a ambulantní péči
- sestra v sociální péči
- sestra ve výzkumu a vzdělávání
- sestra oceněná za celoživotní dílo ve zdra-

votnictví
Z finalistů vybrala porota ve druhém kole 

v zábavném programu na pražském Žofíně, před 
zraky asi tisíce sester z celé republiky, vítěze.

Paní Miloslava Kejíková žije v Ka-
rolíně od narození, nyní žije ve svém 
rodinném domku s manželem a svojí 
maminkou. Vychovala dvě děti, kte-
ré jsou již dospělé a žijí mimo naši 
obec a mají své vlastní rodiny. Paní 
Kejíková je velice pracovitá, o čemž 
svědčí nejen to, že i když by si mohla 

užívat důchodu, stále pracuje v nemocnici, 
ale zvládá i domácnost, péči o hospodářství. 
Pracuje v nemocnici v Bílovicích u Brna, kde 
pečuje o dlouhodobě nemocné pacienty. Péče 
o těžce nemocné není asi jednou z nejlehčích, 
nemluvě o nepravidelných službách, včetně 
služeb nočních.

Ještě donedávna se paní Kejíková věnovala 
sběru léčivých bylin, byla členkou mnoha, dnes 
již bohužel zaniklých organizací, jako např. 
Svazu žen, apod. Dlouhá léta vykonává funkci 
„osoby určené pro styk s Městským úřadem 
v Rájci-Jestřebí”.

K získání titulu „Sestra roku 2006” jí všichni 
srdečně blahopřejeme. Přejeme jí, aby jí její 

činorodost, zájem o vše okolo sebe, ještě 
dlouho vydržela a aby jí zdravíčko sloužilo.

Blahopřejeme:
 1.4.  Ludmila Jirušková, Havlíčkova 678  88 r.
  Albína Valková, 9. května 132  71 r.
 2.4.  Vlasta Kopecká, Na Hrázi 284  83 r.
 5.4.  Bohumil Šebela, Nová 494  79 r.
 6.4.  Jiřina Janíčková, Luční 230  77 r.
  Anna Broušková, Blanenská 405  79 r.
  Karel Macháček, Šafranice 220  80 r.
 8.4.  Věra Zvěřinová, Hybešova 26  74 r.
 13.4.  Jiřina Švábová, Šafranice 125  86 r.
  Marie Skácelová, Havlíčkova 102  76 r.

Narození:

 7.2. Natálie Valíčková, Na Vyhlídce 517
 7.2.  Mariana Vyroubalová, Holešín 12
 8.2. Natálie Mazalová, Pionýrská 529
 9.2. Erik Jarůšek, Blanenská 392
 16.2.  Štěpán Dvorský, Šafranice 223

Z KAROLÍNA

ZPRÁVY Z MATRIKY
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 15.4.  Zdeněk Juračka, Nová 301  74 r.
  Antonín Filouš, Horní 12  65 r.
 16.4.  Jaroslav Matuška, Hradisko 118  75 r.
 17.4.  Jiří Kouřil, Havlíčkova 246  70 r.
 18.4.  Arnošt Štěpánek, Hybešova 96  73 r.
  Jiřina Němcová, Nová 322  70 r.
  Marie Mihulová, Luční 285  65 r.
 19.4.  Jiřina Klimešová, Fučíkova 433  73 r.
 21.4.  Božena Spíchalová, Školní 444  79 r.
 24.4.  Jiřina Šamořilová, Ol. Blažka 58  87 r.
  Jiřina Cvečková, Luční 226  65 r.

 26.4.  Vlasta Růžičková, Vrchlického 92  77 r.
  Antonín Hrazděra, V Úzkých 213  72 r.
 30.4.  Oldřich Bezděk, Nová 475  85 r.

Omluva
Omlouváme se panu Janu Hájkovi, Holešín 
č. p. 29 a paní Martě Jirůškové, Holešín č. p. 42, 
že nebyli uvedeni v březnovém zpravodaji. 
Přejeme jim dodatečně k narozeninám hodně 
zdraví, štěstí a osobní pohodu.

OHLASY

Dne 16. března 2007 měli návštěvníci ob-
řadní síně jedinečnou možnost zaposlouchat se 
do umění dvou umělkyň z Japonska. Jen stěží 
se dalo věřit, že tyto dvě křehké subtilní dívky 
dokáží do hudby vložit tolik energie a síly, která 
nám v určitých pasážích skutečně brala dech. 
V první části koncertu, před přestávkou, zazněly 
pomalejší a poněkud truchlivější skladby, které 
však po přestávce společně se změnou šatů (za 
vášnivě rudé a černé) vystřídaly skladby nabité 
temperamentem a vášní. Mimo světově proslulé 
skladby od J. Brahmse, G. Mahlera, G. Bizeta 
(opera Carmen) a dalších, zazněly také dvě ja-
ponské lidové písně a nakonec se s námi umělky-
ně rozloučily písní A. Dvořáka, zpívanou dokonce 
v českém jazyce. Přestože se jedná o umělkyně 
světového jména, byly velmi skromné a neváhaly 
se dokonce naučit několik českých vět, aby jimi 
mohly pozdravit a poděkovat hostům. Koncer-
tu se také zúčastnili manželé 
Jahodovi z umělecké agentu-
ry Globart Production, s nimiž 
spolupracujeme již několik let 
při sestavován koncertních se-
zón. Celkově koncert působil 
velmi uvolněným a příjemným 
dojmem. K tomu přispělo milé 
vystupování usměvavých uměl-
kyň a také beseda, během níž 
interpretky zodpovídaly dotazy 
posluchačů. Mezzosopranistce 
Miki Isochi dělala poněkud pro-
blém výslovnost názvu našeho 

JAPONSKÉ UMĚLKYNĚ V RÁJCI-JESTŘEBÍ

města, ale slíbila, že se „Jestřebí” do příště naučí. 
Nezbývá nám, než se těšit na některý z dalších 
koncertů Kruhu přátel hudby a snad někdy zno-
vu i na zpěvačku Miki Isochi a klavíristku Kyoko 
Asaka v Rájci-Jestřebí.

Mirka Kupsová, Dis

Koncert se setkal s velkým ohlasem a zá-
věrečná beseda s interpretkami vytvořila za 
hudebním večerem pěknou tečku. Iniciátorka 
a jedna ze zakladatelů Kruhu přátel hudby 
v Rájci-Jestřebí, paní Emilie Křenková se s ná-
mi podělila o svou radost z koncertu:

Říká: „obdivovala jsem osobnosti a noblesu 
umělkyň. To když většinou účinkují na velkých 
pódiích, před velkým množstvím posluchačů, 
přece své vystoupení u nás v ničem neošidily 
jen proto, že přijely do malého města. Hrály 
se stejným temperamentem, ve vší úctě k di-

vákům. O přestávce se dokonce 
převlékly do jiných šatů, které nás 
svou barevností velmi překvapily 
a potěšily. Stejně jako jejich ochota 
s námi po koncertě besedovat. Obě 
umělkyně studovaly v Německu, 
takže se hovořilo perfektní něm-
činou. Naši posluchaši se ptali na 
výběr skladeb, zajímaly je životo-
pisné údaje obou umělkyň, kde nyní 
působí a také jak jim u nás chutná. 
V našem městě a v České republice 
se jim velmi líbí a rády by zde někdy 
v budoucnu opět koncertovaly.
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SENIOŘI SOBĚ

V pátek 2. března 2007 v 18 hodin jsme 
zahájili první výstavu Klubu seniorů v Rájci-
-Jestřebí. Při této příležitosti jsme si trochu 
zavzpomínali: Klub seniorů v Rájci-Jestřebí byl 
založen na podzim roku 2002. Jeho zakládající 
členové jsou p. Horáčková, p. Václav Fránek, 
p. Valíčková a p. Tesařová. Postupně se začali 
scházet starší občané, kteří měli zájem něco 
dělat a nové poznávat. Dnes má klub 20 členů. 
Klub vede p. Valíčková, kterou jsme si zvolili 
společně s p. Blažkovou. Kroniku nám vede 
p. Hejduková. Scházíme se v klubovně na Jur-
kově ulici (prostory nám poskytl Městský úřad 
Rájec-Jestřebí) 2x do měsíce, vždy v sudý tý-
den. Plánujeme společně výlety do okolí města, 
výstavy, návštěvy různých kulturních akcí, nebo 
jenom tak posedíme u kávy a čaje a popovídá-
me si o všem možném.

Členové klubu se zúčastnili kurzu němči-
ny, vedeným p. Ivou Vybíralovou. Kurz prá-
ce na počítači, včetně internetu jsme domluvili 
s p. Ing. Laštůvkou na gymnáziu v Rájci-Jestřebí, 
který nás do tajů techniky uvedl. O kurz byl velký 

zájem. Jsme zváni 
i na některé akce 
gymnázia a rádi se 

účastníme i společných výletů. Spolupracujeme 
s p. Horáčkovou z městského úřadu, s informač-
ním centrem, knihovnou a státním zámkem, jehož 
vedení nás zve na výstavy a prohlídky. Zámecký 
zahradník, pan Dvořák, nás ochotně provedl po 
zámeckém parku, připojil  odborný výklad a upo-
zornil na vzácné dřeviny, které v parku rostou. 
Každoročně se společně loučíme se starým 
rokem při občerstvení s hudebním programem 
a básněmi, které přednáší p. Věra Kučerová.

Po dobu nemoci p. Valíčkové vedou klub 
p. Pokorná a p. Blažková. Paní Valíčkové pře-
jeme brzké uzdravení a návrat mezi nás.

Do přípravy výstavy jsme byli zapojeni všichni. 
Velký dík patří panu Fránkovi za zapůjčené foto-
grafie a všem, kteří zapůjčili svoje ruční práce pro 
tuto výstavu – členům i nečlenům klubu. Děkujeme 
také paní Šamonilové za půjčení výstavní místnosti 
a pomoc při instalaci výstavy, rovněž členkám 
Klubu: p. Tihonové, Klímové, Tesařové, Pokorné, 
Ševčíkové, Pávkové a Blažkové. Ještě jednou 
bych chtěla poděkovat za spolupráci p. Horáčko-
vé, informačnímu centru, Ing. Laštůvkovi, p. Jur-
né a p. Šamonilové. 
Věříme, že se naše 
výstava líbila.

Téměř 160 diváků shlédlo ve dnech 23. 
a 24.3.2007 ve stísněných prostorách obřadní 
síně města dvě představení divadelní hry Pavla 
Němce Doba kamenná, v podání rájeckých 
ochotníků: Jiřího Dvořáčka, Ivy Müllerové, Aleše 
Keršnera, Taťány Zouharové, Jana Juránka, 
Hany Kuběnové, Boženy Procházkové, Moniky 
Kuběnové, Pavla Sáňky, Františka Alexy a Jin-
dřicha Zouhara.

DOBA KAMENNÁ?

Jedná se o úsměvnou, vtipnou hru, která 
dokonale mapuje život člověka ve společnosti 
se všemi jeho výhodami i záludnostmi, s jeho ra-
dostmi a strastmi. Nebýt kostýmů lidí z pravěku, 
mohli bychom si myslet, že se příběh odehrává 
v dnešních dnech. Odráží se v něm chytráctví, 
podvody, využívání postavení, primitivismus, 
vystihuje touhy lidského srdce plné špatnosti 
a intrik, ale vyjadřuje i touhu po společenství 
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s jeho výhodami, po pravdě, 
spravedlnosti a logice. Obsahuje 
také výborným způsobem před-
vedenou pružnost příživníků, 
včetně jejich umění zaměřit se 
okamžitě při neúspěchu v jedné 
skupině na jiný výhodný cíl. Hra 
dobře zrcadlí výhody i nevýhody 
vícegeneračního bydlení, problé-
my v manželství a vůbec soužití 
můžů a žen. Hra ve své podstatě 
poukazuje na skutečnost, že člo-
věk je stále stejný tvor se všemi 
svými úmysly. Dává divákům příležitost vidět se 
v ní jako v zrcadle. Přiznejme si, kdo z nás by se 
alespoň v některé z rolí nepoznal? Hercům se 
opravdu povedlo ztvárnit všechny postavy tak, 
že nikdo z nás nezůstává na pochybách. Ano, 
jsme to opravdu my.

Poděkování patří všem hercům, MVDr. Haně 
Kuběnové za režii, výběr postav a hudby, Aleši 
Keršnerovi za přípravu rekvizit, Marii Kučerové 
a Heleně Kuběnové za práci v zákulisí, která  je 

velmi důležitá. Obdiv patří všem hercům, neboť 
při opakování textu před premiérou ještě zvládli 
ušít svoje originální kostýmy.

Také je třeba si uvědomit, že dílo, jež jste 
právě viděli není jednoduché a stálo mnoho 
úsilí. Je nutné stále procvičovat paměť, pracovat 
na jevištním pohybu, na výslovnosti a nakonec 
vše předvést před veřejností. Dílo vznikalo ve 
volných chvílích po práci, kdy většina z nás od-
počívá. Vážím si lidí, kteří jsou ochotni v dnešní 
uspěchané době věnovat čas vytváření něčeho 
smysluplného, vytváření hodnot, které vydrží.

Marie Horáčková

Jaro se nám sice v letošním roce přihlásilo 
mnohem dříve, než bývá zvykem, nicméně prvním 
jarním měsícem je z astronomického hlediska 
právě březen. A s jarem začíná také sezóna na 
většině zpřístupněných památkových objektů. 
Jakýmsi vykročením do blížící se sezóny 2007 
na místním zámku byla tradiční výstava kamélií 
s názvem „Kamélie a vůně čaje”, proběhnuvší ve 
dnech 8. – 11. 3. Jak již název napověděl, tematic-

KAMÉLIE A VŮNĚ ČAJE

ky byla spojena s připomínkou orientální rostliny a 
oblíbeného nápoje, jakým čaj bezesporu je už po 
řadu staletí. Tento nejrozšířenější nápoj na světě 
nebyl zvolen náhodou – čajovník a kamélie patří 
totiž do stejné čeledi čajovníkovitých, přičemž tyto 
rostliny k sobě přiřadil již r. 1768 slavný švédský 
botanik Carl Linné (1707–1778). Proto lze kamélii 
obrazně nazvat „sestřenicí čaje”…

Expozice byla tentokrát umístěna v přízemí 
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zámku v někdejších representačních místnos-
tech, přičemž návštěvníci po shlédnutí pokračo-
vali jinak nepřístupnou chodbou, spojující hlavní 
budovu zámku s tzv. kuchyňským traktem, kde 
si – jako v minulých letech – mohli zakoupit 
nejen kamélie a další rostliny, ale rovněž vybírat 
z nabídky nejrozmanitějšího koření. Chodba 
byla doplněna fotografiemi pana Václava Frán-
ka z některých květinových výstav na zámku i 
ze zámeckého okolí, nechyběly pak ani kopie 
snímků historických ze sbírky pana Fránka, Jana 
Dvořáka ml., i autora tohoto článku, na nichž bylo 
lze prohlédnout si v hloubi času zmizelou podobu 
zámku a našeho města.

Závěrečnou tečku tvořila kaple, poté zájemci 
mohli zajít do prodejny keramiky s možností ná-
kupu a ochutnávky čajů běžných i „exotičtějších”.

Aranžéři vždy uzpůsobili jednotlivé sály tak, 
aby návštěvníci byli postupně seznámeni s pěsto-
váním, úpravou a také historií čaje jakožto rostliny 
i nápoje. Hned v první místnosti se tedy dozvěděli 
o podobě čajovníku, prostředí, v němž roste a také 
o sklizni, tzv. Červený salon zase přinášel historii 
pití čaje, sahající hluboko do starověku, včetně 
nástinu šíření nápoje do evropských i ostatních 
zemí, nechyběl ani popis různých způsobů, jimiž 
byl v minulosti připravován a přepravován. To úzce 
souviselo s exposicí v Representační jídelně, kde 
převažovala ukázka několika historických porce-
lánových souprav, v nichž se podával nejen čaj. 
K nahlédnutí zde byla rovněž reprodukce obrazu 
českého malíře Quida Mánesa (1828-1880) s ná-
zvem „Čínský císař Kien-long skládá chvalozpěv 
na čaj”, což je v tvorbě tohoto umělce ojedinělý 
prvek, poněvadž se orientoval především na 
městské a venkovské žánry a malbu jeho nejoblí-
benějších zvířat – koní. Připomínka Quida Mánesa 
tu byla z důvodu vazby rodiny Mánesů na zdejší 
zámek, neboť jeho sestra Amálie (1817-1883) 
vyučovala kreslení Augustu Salmovou (1833-
1891). V následném Rohovém salonu, doplněném 
květinovými vazbami v orientálním duchu, bylo 
mj. k nahlédnutí vyobrazení celnice ve filipínské 
Manile, kde na přelomu 17. a 18. století působil 
jako misionář a lékárník brněnský jezuita Jiří Josef 
Camel (1661-1706), po němž Carl Linné kamélii 
pojmenoval, jelikož právě on ji na Filipínách objevil, 
popsal a zaslal do Evropy.

Pití čaje v Evropě – to bylo zaměření ná-
sledujícího „Kabinetu rytin”. Zde se přícho-
zí dozvěděli o podobě a proměnách „čajové 
kultury” v evropských zemích, kam se nápoj 
dostal v 17. století prostřednictvím Holanďanů. 
K shlédnutí zde byla mj. historická čajítka nebo 
jedna z knih proslulého učence a alchymisty 
Athanasia Kirchera (1602-1680) z r. 1667 s vy-
obrazením čajového keře, jejž nazval termínem 
c’cha [čcha], z jehož severočínské výslovnosti je 
odvozen název čaje, rozšířený u nás, v Turecku, 
zemích bývalého SSSR nebo Japonsku; zatím-
co Angličané, Američané, Němci aj. vychází z 
jihočínské výslovnosti „té”.

Sál předků návštěvníky protentokrát sezna-
moval především s jednotlivými fázemi zpracování 
čaje od sklizně až po konečnou podobu určenou 
k exportu, čemuž z portrétů mlčky přihlíželi se 
svými příbuznými majitelé našeho zámku. Naopak 
„Zahradní sál”, jejž mnozí znáte prostřednictvím 
koncertů klasické hudby, svateb, či případně vítání 
občánků, skýtal exkurzi do japonského čajového 
obřadu, spojeného s řadou rituálů, jehož cílem je 
odreagování od všednosti, uklidnění mysli, rela-
xace, nalezení vnitřní harmonie a vyrovnanosti, 
souznění s přírodou i bližními, k čemuž napomáhá 
nejen procházka tzv. „orosenou stezkou” v zahra-
dě plné zeleně s tekoucí vodou a lucernami, ale 
především samotný obřad pití čaje se speciálními 
druhy pečiva v jednoduše zařízeném „čajovém 
domku”, spojený s meditací. Tato zajímavá tradice 
je odvozena z filosofie budhismu. Připomínkou 
byly nejen originální fotografie z orientu, ale rovněž 
ukázky čajového cukroví a potřeb, užívaných při 
zmiňovaném obřadu, včetně kdysi bez výjimky 
povinného kimona.

Nakonec zůstávala jedna z nejcennějších 
částí zámku – knihovna, věnovaná pro změnu 
historii distribuce čaje ke každodennímu spo-
třebiteli. K vidění byly plechové dózy z přelomu 
19. a 20. stol., jichž bylo užíváno k balení čaje 
od r. 1826 vzhledem k dobré hermetické uzaví-
ratelnosti, umožňující udržet čaji delší dobu jeho 
aroma a tím i kvalitu. Nechyběla ani připomínka 
exportu čaje porcovaného do sáčků, které se 
objevily na trhu r. 1896 a které byly zprvu hed-
vábné, doplňkem k různým nádobám na čaj byla 
též historická čajítka.



27

OHLASY

Na chodbě pod schodištěm byla zřízena im-
provizovaná zimní zahrada s nábytkem a kvě-
tinami, jejichž atmosféru dotvářel mj. rozměrný 
obraz „Dáma s kytarou” jemnického rodáka Huga 
Charlemonta (1850 –1939) s jarní náladu evo-
kujícím záhonem kvetoucích pivoněk v popředí. 
Kolem pokojíku služky se zmínkou o ovocných 
čajích vedly kroky návštěvníků do již zmiňované 
kuchyně a odtud přes nádvoří do zámecké kaple, 
kde kromě kaméliových keřů a vazeb byly texty 
zaměřené na Filipíny, kamélie a jejich objevitele 
J. J. Camela včetně připomínky misionářské čin-
nosti jeho řádových spolubratří. Velkým lákadlem 
pro návštěvníky nicméně byly v místnosti za kaplí 
vystavené šaty, vytvořené z netradičních anana-
sových vláken.

Interiéry nezdobily pouze keře kamélií ze 
zdejšího zámeckého zahradnictví, ale také bohatá, 
nejen květinová aranžmá, provázaná vždy s kon-
krétním zaměřením jednotlivých sálů, doplňkem 
byly v neposlední řadě některé předměty běžně 
ukryté v depozitářích zámku. Dlužno dodat, že 
všechny vystavené exponáty jsou – až na několik 

málo výjimek – součástí zámeckého mobiliáře; 
historické artefakty, vážící se k čaji (dózy, čajítka 
ad.), včetně potřeb k čajovému obřadu, pak byly 
zapůjčeny ze soukromých sbírek.

Na květinové výzdobě se podílel především 
pan Jan Dvořák a Evžen Kopecký, dále kupř. 
pí. Věra Dýrová, p. Slávek Rabušic, floristé ze 
zahradnické školy v Brně-Bohunicích a další. Ku-
rátorkou výstavy byla paní Mgr. Marta Sedláková 
z brněnského pracoviště NPÚ.

„Kamélie a vůně čaje” odstartovaly nadcháze-
jící sezónu více než dobře – přišlo 6080 lidí, což je 
jeden z nejvyšších počtů od r. 1986, kdy v Bota-
nické zahradě a arboretu tehdejší VŠZ v Brně pro-
běhla první z řady výstav, zaměřených na kamélie. 
Historicky nejvyšší návštěvnost byla r. 2002, kdy 
„Kamélie na plese” shlédlo 8000 lidí. –

Zvládnout takové množství znamenalo pro 
všechny na zámku „pořádný zápřah”, nicméně 
odměnou mohla být spokojenost a pochvalná 
slova naprosté většiny návštěvníků, hodnotících 
letošní výstavu jako jednu z nejlepších v posled-
ních letech. Petr Sychra

Z HISTORIE VOLEJBALU V JESTŘEBÍ

NĚCO Z HISTORIE

V období let 1980 až 1991 
se v družstvu vystřídali tito hráči: 
Cihlář Pavel, Dvořáček Jarek, 

Havlena Petr, Fojt Jarek, Fránek Stanislav, Klein 
Jiří, Kakáč Jarek, Koupý Martin, bratři Mrázek 
František a Petr, Musil Mirek, Perout Pavel, Per-
nica Jarek, Skácel Stanislav, Svoboda Zdeněk, 
Šamonil Petr.

Rok 1985 proběhl normální činností, když muži 
hráli v okresním přeboru, taktéž žáci (chybí však 
záznamy o utkáních včetně výsledků a tabulek), 
proběhly tradiční akce. Velkou akcí bylo uspořádá-
ní oslav 50. výročí založení volejbalu v Jestřebí na 
podzim 1985 za účasti většiny starších hráčů. 

Dokladem účasti těchto starších hráčů je 
společná fotografie.

Někteří z hráčů však bohužel dnes, kdy po-
řádáme oslavu 76 let volejbalu, již mezi námi 
nejsou. Krejsa Arnošt, Tejkal Jarek, Kučera Josef, 
Maňoušek Josef.

V roce 1986 se hraje okresní přebor mužů 
I. třídy již opět tradičním způsobem a to v jedné 
skupině za účasti 8 družstev. Některé výsledky: 
Rájec-Jestřebí-Křetín 3:0, Vavřinec 3:0, Boskovi-
ce B 0:3. Umístění v polovině tabulky ze začátku 
sezóny a nakonec až 6. místo v konečném 
účtování. V uvedeném roce proběhly všechny 
tradiční akce /zábava, pouťový turnaj s memoriá-
lem J. Škvařila/ a navíc byl zorganizován zájezd 
na mistrovství svět žen do Brna. Družstvo žáků 
bylo v okresním přeboru na třetím místě a absol-
vovalo tradiční soustředění v Ostrově. Muži se 
také zúčastnili zimního halového turnaje, který 
pořádal okresní volejbalový svaz a dokonce 
uvažovali o založení „B” mužstva.

V roce 1987 byly uspořádány dvě taneč-
ní zábavy, dále pouťový turnaj a memoriál 
J. Škvařila. 

Účast na zimnim halovém turnaji byla zúro-
čena 6. místem z 12 družstev. Také žáci dohráli 
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svoji soutěž a proběhl jejich oblíbený tréninkový 
tábor v Ostrově. 

V roce 1988 byl na výroční členské schůzi 
oddílu volejbalu zvolen nový výbor a v jeho čele 
byl potvrzen úspěšný dosavadní předseda Milan 
Koupý. V tomto roce převažovala nad sportovní 
činností činnost brigádnická, neboť se finišovalo 
na dostavbě celého areálu na Rybníčku. Druž-
stvo mužů vedli v období 1988 a 1989 hrající 
trenéři Cihlář a Svoboda, žáky trénoval Zdeněk 
Svoboda a pomáhali mu Koupý Martin a Vítek 
Richard /účast žáků na trénincích 2x týdně byla 
až 16 žáků/. Družstvo žáků podniklo také zájezd 
do Prahy a to dvoudenní. 

V roce 1989 obsadili muži pěkné 5. místo 
v okresním přeboru z 11 družstev

Memoriál Jožky Škvařila se konal 26.8. za 
účasti: Krasové, Malhostovic, Ostrova, Žďárné, 
Újezda u Brna a Rájce-Jestřebí. Žáci absolvo-
vali tradiční soustředění v Ostrově pod vedením 
Zdenka Svobody a Petra Šamonila.

V roce 1990 dosáhli muži největšího úspě-
chu za poslední období, když obsadili v okres-
ním přeboru pěkné 4. místo. Konečná tabulka 
okresního přeboru mužů I. třídy za sezónu 1989-
1990: 1. Boskovice B, 2. ČKD Blansko, 3. Leto-
vice B, 4. Rájec-Jestřebí, 5. Krasová, 6. Křetín, 
7. Žďárná, 8. Újezd u B., 9. Velké Opatovice, 
10. Ostrov, 11. Kunštát. V tomto roce bylo také 
založeno, družstvo žákyň pod vedením Hany 
Kuběnové a Hany Podloucké (12 žákyň). 

Budování sportovního areálu „Na rybníčku” 
v Jestřebí v letech 1980–1988

V roce 1978 byla ve výboru oddílu volejbalu 
Tělovýchovné jednoty MŠLZ Rájec-Jestřebí 
zvažována nutnost vybudování nového objektu 
šaten a sociálního zařízení. Stávající šatny /tzv. 
kančí chlívky/ byly již nevyhovující, neboť chybě-
lo WC a umyvárna, což bylo kritizováno i řídícím 
orgánem volejbalu v Brně KV ČSTV Brno.

Jelikož se naskytla možnost odkoupení linku-
sové stavby dělnické ubytovny po výstavbě čistírny 
v Adamově, rozhodl se výbor tuto možnost využít. 
Prostředky na odkoupení byly získány od KV ČSTV 
Brno a to formou jiných investic. Následně byl vy-
pracován projekt na vybudování dvou tenisových 
kurtů a hřiště na malou kopanou a modernizaci 
volejbalových kurtů. Po schválení projektu a pří-

slibu zajištění finančních prostředků od České 
státní pojišťovny v Blansku a od OV ČSTV Blansko 
mohly být zahájeny vlastni práce.

S demontáží ubytovny bylo započato v létě 
1980, kdy byl objekt demontován a ve. dvou 
dnech převezen do Jestřebí. Na těchto pracích 
se podílelo 12 obětavých brigádníků a převoz 
zajistil Jožka Kučera z ČSAD Blansko.

Před montáží budovy vznikl problém s na-
pojením odpadů, které se. nemohly dostat 
do spádu. Proto bylo přistoupeno ke zvýšení 
podkladové plochy a to navážkou ze sléváren 
z ČKD Blansko. Na zvýšenou plochu byly polo-
ženy betonové panely a teprve poté mohlo by 
započato s montáží budovy. Uvedené vícepráce 
vedly k nutnému pozdržení výstavby. V důležité 
fázi montáže byli velmi důležití pracovníci, kteří 
montáž. řídili organizačně. Byli to především 
Pavel Vyskočil, Ludva Skoták, Havránek Pavel, 
Mojmír Cihlář a další.

Souběžně pokračovala výstavba teniso-
vých kurtů, kde bylo odbagrováno 30 sklápěčů 
zeminy, která byla odvezena na překrytí divoké 
skládky v Hajcích.

Tyto práce provedli pracovníci tehdejší STS 
Boskovice, provoz Jestřebí.

Současně pokračovala výstavba tréninkové 
tenisové stěny za volejbalovými kurty a navážení 
základů na tenisové kurty /kámen a škvára/. Dá-
le bylo upraveno hřiště na malou kopanou a po 
celém obvodu areálu bylo postaveno oplocení. 
Po těchto pracích byl postaven vysoký plot okolo 
tenisových a volejbalových kurtů. U vchodu na 
tenisové kurty a na terase zhotovil stylové zábra-
dlí a bránu dlouholetý člen Sokola a velký přízni-
vec sportu Josef Maňoušek. Bylo pamatováno 
i na děti, když ke stávajícímu kolotoči (zhotovil 
Jožka Kučera) přibylo i pískoviště a houpačky, 
které vyrobil bývalý sportovec Jarda Nečas. 
Usilovně se pracovalo na dokončení budovy, 
kde se postavilo nové sociální zařízení včetně 
sprch s teplou vodou. V budově byly zřízeny dvě 
šatny, malá a velká klubovna /možnost využití na 
stolní tenis, schůze a společenské akce, případ-
ně cvičení/. V přední místnosti pak malý výčep 
na pivo a nápoje nealko, využívaný při všech 
společenských akcích a turnajích v tenisu, malé 
kopané, volejbalu, pouti a dalších.
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Okresní přebor žáků 1984
Horní řada zleva: trenér Zdeněk Svoboda, 

Antonín Mihula, Richard Winter, Radek Souček, 
Miroslav Orel

Spodní řada zleva: Ivoš Bělehrádek, Aleš Karlík, 
Martin Koupý, Karel Porč

Účastník okresního přeboru žen 1987
Horní řada zleva: Naďa Koupá, Červenková, 

Zdena Vrzalová, trenér Zdeněk Svoboda
Spodní řada zleva: Hana Kuběnová, 

Červenková, Naďa Růžičková,  
Mirka Mikulášková

Zápas okresního přeboru žáků v Jestřebí  
“Na Rybníčku” v roce 1984

Na jaře roku 1988 byly veškeré práce dokon-
čeny a v května. provedena kolaudace. V sobo-
tu 30. července 1988 byl celý areál včetně bu-
dovy slavnostně otevřen za účasti představitelů 
města, OV ČSTV Blansko, dalších pozvaných 
hostů a všech členů oddílu volejbalu v Jestřebí. 
Financování výstavby celého areálu zajišťovala 
Tělovýchovná jednota MŠLZ Rájec-Jestřebí, 
která získala prostředky od České pojišťovny 
Blansko, KV ČSTV Brno a OV ČSTV Blansko. 
Garantem zajištění všech těchto fin. prostředků 
byl tehdejší předseda těl. jednoty MŠLZ Rájec-
-Jestřebí Zdeněk Skřipský. Hodnota tohoto 
sportovního areálu činí asi 1 milion dvěstě tisíc 
korun a v současné době je majitelem tohoto 
zařízení nově se vytvořivší Sportovní klub Jes-
třebí. Na závěr je třeba uvést alespoň několik 
jmen členů, kteří měli velké zásluhy při výstavbě 
areálu, kterého se jestřebští občané dočkali až 
po mnohaletém snažení /viz historie Sokola/. 
Organizování brigád a vlastních prací měl na 
starosti tehdejší předseda oddílu volejbalu Milan 
Koupý a jeho zástupce Jara Čepa. Fotodoku-
mentaci zajistil Honza Vozdecký. V období. 
výstavby 1980 –1988 bylo odpracováno celkem 
12.360 brigádnických hodin. 

Vyjmenujme alespoň několik členů, kteří od-
pracovali nejvíce hodin. Podle abecedy.: Cihlář 
Pavel, Čepa Jaroslav, Čepa Petr, Čepa Bohuš, 
Hertlové Mirek a Jirka, Janíček Stanislav, Koupý 
Bohumil, Mahr Pavel, Souček Bořek, Svoboda 
Zdeněk. Ti všichni ještě dnes se v areálu pohybují 
a to aktivně i pasivně. Není tu však již Cihlář Karel, 
první správce areálu, který již není mezi námi.

Díky výše jmenovaným a řadě dalších beze-
jmenných slouží dnes areál členům SK Jestřebí, 
sportovní veřejnosti a především dětem a mlá-
deži již téměř 20 roků a přejme si, aby sloužil 
ještě hodně dlouho.
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Smrtolenka
Na neděli smrtnou chodilo se se Smrtolen-

kou. Smrtolenka byla malá jedlička, okrášlená 
škaroupkami vajec a pentlemi. Průvod několika 
děvčat nesl ji dědinou a přitom dívky zpívaly.

„Strom nesu z města
vzhůru do města,
buďte pani veselá,
však jste mrkev nesela,
fiala růžová kvésti nemůže,
však nám Pán Bůh pomůže.
Pán Bůh jde k nám
nese vínky nám,
těm jestřebským pánům,
abychom se napili a Pána Boha chválili.

Když přišel průvod do domu, zpíval píseň:
„Panímámo z louky,
dejte nám mísu mouky,
pár vajíček od slepiček,
kousek másla od kraviček,
urejpněte hodně zhluboka,
aby vás nebolela ručička do roka
a hlavička do smrti,
Pán Bůh vám to vynahradí”.

Po obdarování šlo se dále, až se obešla celá 
ves. Pak byla malá hostina, čili trachtace. Po ní 
se šla topit smrt. Byla to z hader udělaná loutka, 
která se hodila do vody za popěvku.

„Hop babo do vody,
pro ty černé jahody.
Proč bych já tam skákala,
své sukýnky máchala,
kdepak bych je sušila?
U pastýřů v koutku,
na zeleném proutku.
Hop babo do vody!”

Mrskůt
O velikonočním pondělí chodí chlapci po 

„mrskůtě”. Z vrbových proutků mají upletené žíly 
nebo tenké rákosky, Mrskají děvčata, která je 
zato podarují vajíčky. Současně chodila mládež 
po obci a koledovala:

„Kázel kadlec i kadlička,
aby dala dvě vajíčka,
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jedno bílé, dvě červené,
však slepička snese jiné,
u pastýřů v koutku,
na zeleném proutku,
slepička se popelí,
vajíčko se kutálí.

Vajíčka se barvila březulkou na červeno, odvarem 
mladého čerstvého listí na zeleno, odvarem cibu-
lového listí na žluto. Mládenci dostávali dle přízně 
nebo náklonnosti od jednoho děvčete deset až 
dvacet vajíček. Jinak po jednom nebo dvou. Okráš-
lovaná vajíčka se dělala dvojím způsobem:

Malované kraslice – na uvařené vajíčko 
se nanášel špendlíkovou hlavičkou rozpuštěný 
vosk v podobě stromečků, zvířat nebo orna-
mentů. Vosk vychladl a ztuhnul a vajíčko se pak 
v připravené barvě obarvilo. Po setření vosku 
zůstaly kresby bílé a ostatní část barevná.
Nejdéle se udrželo síťování vajíček. Ze sítiny se 
vytlačila duše a toto vlákno se kváskem přilepo-
valo v různých formách (jako spirály, kroužky, 
hvězdice a jiné) na zbarvená vajíčka. Plocha 
mezi vlákny zdobila se často ještě pozlátkem 
nebo stužkami.

Pálení čarodějnic
Do počátku 20. století se udrželo chodění s král-
kou. Králka byla dřevěný čtyřhranný rámec po-
tažený plachetkou a ozdoben obrázky, cetkami 
a pentlemi. Nastrojená děvčata nosila králku a 
zpívala:

„Pojedu do mlýna,
šestima vranýma,
já pojedu taky,
zapřáhnu si straky,
děvečko má milá,
kdož tebe objímá,
a kdož pak jiný
než syneček milý.

Zelená se černá hora,
zelená se černý les,
zkázala mi má panenka,
abych za ní přišel dnes.

Naše dcerka mladá,
ráda by se vdala,
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kdyby jenom panimáma
dovolení dala.
Panimáma nedá,
že je dcerka mladá,
chytne holku za kordulku,
zmaluje jí záda.

Tři růže utrhla,
tři věnce uvila,
jeden tobě, druhý sobě,
třetí zavěsila.
Zavěsila ti ho v komůrce na kolku,
miluj ty mě a já tebe,
sousedů pacholku.

Budu ti také proso žít,
budu také vázat,
přijde-li k nám můj milý,
pomůže nakládat.

Šest chlapců za půl jablka
a dvanáct za celé,
jedno děvče za sto rýnských
ještě je laciné.

Šla Marjánka s Ančičkou
skrz zelené lesy,
potkala tam malérečku,
co obrázky nosí,
malérečku, malérečku,
o to já tě prosím,
vymaluj mi ten obrázek,
co já v srdci nosím.

Kdybych já směl malovati,
já malovat nesmím,
kdyby se to dozvěděli,
pokutu dát musím.

Při přednesu písně brala se děvčata za 
ruce a chodila do kola. Po písni byla obdaro-
vána a po obejití celé osady sešla se někde na 
hostinu. Melodie písně je jako „Koleda, koleda 
Štěpáne…”.

pokračování příště…
Ze sborníku Roberta Trávníčka, řídícího učitele.

PODĚKOVÁNÍ ŽENÁM

Za trochu lásky šel bych světa kraj,
šel s hlavou odkrytou a šel bych bosý,
šel v ledu – ale v duši věčný máj,
šel vichřicí – však slyšel zpívat kosy,
šel pouští – a měl v srdci perly rosy.

Za trochu lásky, šel bych světa kraj,
jak ten, který zpívá u dveří a prosí.

Jaroslav Vrchlický

Ve čtvrtek 8. března 2007 se prostory Měst-
ského úřadu v Rájci-Jestřebí zaplnily ženami, 
které přišly na pozvání Komunistické strany 
Čech a Moravy a Levicového klubu žen oslavit 
svůj svátek – Mezinárodní den žen.

Slavnostní odpoledne začalo v obřadní síni, 
kde přítomné ženy pozdravil místostarosta pan 
Antonín Hříbal, který mimo jiné řekl: „Dnešní den 
patří mezi nejvýznamnější svátky. Děkujeme 
v něm všem ženám, maminkám i manželkám, 
kolegyním, přítelkyním, vše Vám, které spolu 

s námi muži táhnete káru života v dobrém 
i zlém, ve složitých i radostných situacích. 
Den, kterým se téměř před sto lety soci-
alistické ženy rozhodly připomínat si boj 
newyorkských švadlenek za stejná práva 
s muži, na lepší mzdy, za sociální spra-
vedlnost a – v pozdějších letech – za mír 

a klid v našich domovech, je skutečně jedním 
z nejvýznamnějších svátků vůbec.

A jak to vypadá s rovnoprávností v České 
republice? Ani v minulém režimu se vše nepo-
dařilo zajistit, aby ženy byly placeny stejně jako 
muži ve stejných profesích. To bylo mnohokrát 
kritizováno, ale k podstatné nápravě nedošlo. 
Ani dnes není situace ideální. Ženy stále mají 
v průměru o třicet procent nižší mzdy, než ve 
stejných funkcích mají muži, žen mezi nezaměst-
nanými je o tři procenta více. I když žen je na 
počet obyvatel více než mužů, ve vládě i obou 
sněmovnách parlamentu je jich mnohem méně, 
než odpovídá rozvrstvení naší společnosti.

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ
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Nerovné postavení Evropanek se řeší i na pů-
dě Evropského parlamentu, má se zřídit institut pro 
rovnost příležitostí mezi muži a ženami. V USA ze 
známých žen každoročně připomíná MDŽ nynější 
senátorka, demokratka Hillary Clintonová.

I já chci dnes poblahopřát všem ženám k je-
jich svátku. Nemohu každé přinést květiny, to 
není v mých silách, jsem ale přesvědčen, že je 
dostanete od svých blízkých. Mohu však každé 
z vás poděkovat za dosavadní práci, za to, co 
jste vykonaly pro naši zem, pro své nejbližší a pro 
společnost. Vím, že to nebylo vždy lehké, že život 
přináší mnoho úskalí, že mnohdy i jistotami dokáže 
zamíchat. Přeji vám mnoho štěstí, zdraví a spoko-
jenosti a nám všem, aby příští týdny a měsíce byly 
šťastnější než ty, které prožíváme.”

Hezké chvilky, jak už to při takových příle-
žitostech bývá, připravily ženám děti, které pod 
vedením svých učitelů ze Základní umělecké 
školy v Rájci-Jestřebí, připravily téměř hodinový 
program. S dojetím vyslechly oslavenkyně zná-
mé i méně známé melodie, v nejednom oku se 
zaleskla i slzička.

V zasedací místnosti bylo pro ženy připra-
vené malé pohoštění a tombola ve formě květin 
a cukrovinek, kalendářů a hygienických potřeb. 
A tak více než po dvou hodinách se ženy roz-
cházely do svých domovů plné dojmů a zážitků 
z příjemně prožitého odpoledne.

Za výbor KSČM a LKŽ
Mgr. Miroslava Vašíčková

Najdi si čas na přátelství – je to cesta ke štěstí.
Najdi si čas na snění – zapřáhneš hvězdy před 
svůj vůz.
Najdi si čas milovat a být milován – je to výsa-
dou bohů.
Najdi si čas a rozhlédni se kolem sebe – den 
je krátký,
není v něm místa na sobectví.
Najdi si čas na smích – je hudbou duše.

(Moudra předků)

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ

SYSTÉM UCELENÉ REHABILITACE NA ZŠS, BLANSKO, ŽIŽKOVA 27
SNOEZELEN

Tato speciálně upravená místnost byla v na-
šem zařízení zbudována již v roce 1999 na 
základě odborných stáží v Dánsku.

Dominantu snoezelenu tvoří velké vyhřívané 
vodní lůžko, které je ze dvou stran lemováno 
zabudovanými reproduktory náležijícími k hi-
-fi soupravě. Blízkost 
reproduktorů u vodního 
lůžka hraje důležitou roli 
při přenosu zvuku a vib-
rací hudby. Vodní lůžko 
umožňuje rovnoměrné 
rozprostření tlaku na tě-
lo, a tím se stává snažší 
nejen ovládání těla, ale 
i koordinace pohybů. 
Navíc teplo uvolňuje 
a zlepšuje krevní oběh.

Místnost je bez přístupu denního světla a da-
jí se zde použít různé druhy osvětelení: jednak 
pomocí bodových světel různé barvy a intenzity 
a dále pak pomocí UV světla. Existuje zde i řada 
světelných efektů jako zrcadlová koule, vodní 
válec, lampa s dutými vlákny, dotyková koule aj. 

Místnost je ještě doplně-
na zrcadlovou stěnou.

Jedná se o velice 
komorní prostředí, ve 
kterém se dají provádět 
jak relaxační tak i sti-
mulační techniky. Vše 
je však třeba dávkovat 
s citem a zejména účel-
ně dle předem stanove-
ného plánu. Pak jaká-
koliv činnost prováděná 
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v toto strukturovaném prostředí dítě zklidňuje, 
navozuje pocit bezpečí a tím i uvoňuje. Vede 
k celkovému zvýšení aktivity a tím dítěti dává 
zažít úspěch, kterého se často v běžných pod-
mínkách nedaří dosáhnout.

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ

Stimuly, které tato místnost poskytuje, jsou 
na takové úrovni, na jaké je schopen vnímat 
již plod v matčině bříšku. Proto tato místnost 
přednostně slouží klientům s vícečetným těž-
kým postižením a je systematicky zahrnuta do 
konceptu ucelené rehabilitace.

Mgr. Michaela Benešová

Neděle  1. 4. 2007  12.45  MKZ – Žebětín  1. tř. dorostu
    15.00  MKZ – Šardice  divize mužů

Sobota  7. 4. 2007   9.00   V. Bitýška – MKZ  I. tř. st. žáci
    10.45  V. Bitýška – MKZ  I. tř. ml. žáci 
       odjezd autobusu v 7.30

Neděle  8. 4. 2007  13.45  Letovice – MKZ   I. tř. dorostu
    16.00  Třebíč – MKZ   divize mužů 
       odjezd autobusu ve 13.00

Neděle 15. 4. 2007   9.00   MKZ – Letovice   I. tř. st. žáci
    10.45  MKZ – Letovice   I. tř. ml. žáci 
    13.45  MKZ – Lok. Brno  I. tř. dorostu 
    16.00  MKZ – Boskovice   divize mužů 

Sobota  21. 4. 2007   9.00   Rousínov – MKZ  I. tř. ml. žáci
    10.30  Rousínov – MKZ  I. tř. st. žáci
    14.15  Žabovřesky – MKZ  I. tř. dorostu
       odjezdy autobusů v 7.00 a 12.45

Neděle  22. 4. 2007  16.30  Konice – MKZ   divize mužů 
       odjezd autobusu ve 14.00

Neděle 29. 4. 2007   9.00   MKZ – 1. FK Drnovice  I. tř. st. žáci
    10.45  MKZ – 1. FK Drnovice  I. tř. ml. žáci  
    14.15  MKZ – Velké Opatovice  I. tř. dorostu  
    16.30  MKZ – Protivanov  divize mužů

KAM ZA FOTBALEM?

VODÁCKÝ SPORTOVNÍ KLUB RÁJEC-JESTŘEBÍ 

1. 4.   Svitava
14. – 15. 4.  Moravice
21. – 22. 4.  Hornád
1. 5.   Morava
20. 5.   Rakousko – Thaya
2. – 3. 6.   Jihlava, Svratka
20. – 24. 6.  Vltava
30. 6. – 7. 7.  Slovensko – Orava, Váh, Černý  

 Váh, Dunaje, Poprad
1. – 5. 8.   Rakousko – Salza, Steyer, Enns

10. – 18. 8.  Sázava
26. 8.   Rakousko – Dunaj
8. – 9. 9.   Malše
16. 9.   Jihlava

Podrobné informace na loděnici 
VSK, nebo na tel. 721 232 696.

Zveme touto cestou příznivce vodní a 
pěší turistiky na následující sportovní 
akce konané v roce 2007:

SPORT
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MALÝ DĚTSKÝ KARNEVAL

Pěkné odpo ledne se 
uskutečnilo pro malé děti 
do deseti let v areálu Spor-
tovního klubu v doprovodu 
maminek, tatínků, babiček 

a dědečků. Různých her, soutěží, tance a zá-
bavy se účastnilo 43 dětí, které soutěžily po 
skupinách ve skládání puzzlů, házení ping-
pongových míčků do plat na vajíčka a nošení 
těchto míčků na polévkových lžících, v soutěži 
židlová a učili se nový ptačí tanec. Hádali 
název dětských hudebních skladeb, které jim 
živě přehrávali pan Josef Přibyl a Jana Vybí-
ralová z Doubravice a také hráli při tancích 

a disku. Dětem byl předveden tanec se psem 
v provedení Miroslavy Pokorné z Doubravice. 
V soutěži o nejlepší masku pěkného odpoled-
ne zvítězila Karkulka Ivanka Grycová, 2. místo 
obsadila čarodějnice Terezka Baráková a 3. 
místo další čarodějnice Julie Šulcová.

Za pěkné zábavné odpoledne pro nejmen-
ší patří poděkování Hance Kubáskové, hlavní 
organizátorce celého pořadu a další průvod-
kyní zábavního pořadu byla Hanka Kleinová. 
Děkujeme všem sponzorům pořadatelům, ale 
především „Vývařovně Janíčkům” za upečené 
dobroty.

Text a foto: Jan Vozdecký

Děti při vytvoření hada

Skládání puzzlů

 Tanec se psem

Hlavní organizátoři zleva Hanka Kubásková, Hanka 
Kleinová, Josef Přibyl a Jana Vybíralová



35

SPORT

vyhodnocení soutěže masek: 
zleva Hanka Kubásková, 
Hanka Kleinová, Julie Šulcová, 
Terezka Baráková a Karkulka 
Ivanka Grycová s maminkou

VALNÁ HROMADA 2007

Členové Sportovního 
klubu hodnotili svoji čin-
nost za uplynulé volební 
období. Přítomní byli se-
známeni s akcemi, které 
se za toto období usku-

tečnili ve sportovním areálu Na Rybníčku. 
Předseda Pavel Cihlář přivítal starostu města 
Ing. Pavla Perouta a místostarostu Antonína 
Hříbala.

Spolupráce s Městským úřadem je velmi 
dobrá a zaslouží si poděkování jménem naší 
organizace za vstřícnost a podporu finanční 
i materiální, bez které by Sportovní klub těžko 
mohl fungovat.

Cílem SK je především rozvoj 
sportovních a fyzických schopností 
mládeže. Proto SK spolupracuje 
a řekněme že úspěšně s rájeckou 
základní školou. Dle vzájemné do-
hody může škola volně používat 
Sportovní areál SK. Naši nejmladší 
tenisté mají zato zdarma tréninko-
vé hodiny v tělocvičně školy. Pro 
ostatní oddíly byl sjednán nájem 
tělocvičny dle požadavků jednotli-
vých oddílů.

Hřiště a herny SK jsou přístup-
né nejenom dětem a mládeži. V po-
sledních letech se zvyšuje počet 

starších sportovců a rádi uvítáme i další zájem-
ce. V našich silách není vybudovat středisko 
vrcholového sportu, ale umožnit sportování pro 
všechny, kdo o to jeví vážný zájem.

Valná hromada zhodnotila činnost všech 
oddílů, které SK registruje.

Zprávu za tenisty přednesl Jiří Vodák, který 
poukázal na nedostatky v řízení okresní soutě-
že na okresech Blansko a Brno venkov, kam 
bylo naše družstvo zařazeno. Umístění v této 
soutěži bylo první místo Chudičce a družstvo 
SK se umístilo na druhém místě před Velkými 
Opatovicemi.

Zástupce volejbalu Jarek Kakáč podal 

Předsednictvo valné hromady SK
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zprávu o činnosti družstva mužů, kteří 
se v krajské soutěži po podzimní čás-
ti umísťují na třetím místě. Družstvo 
mixu (4 muži a 2 ženy) hráli druhou 
hanáckou ligu v Prostějově a po ví-
tězství v této soutěži se probojovali do 
první hanácké ligy, kde se z patnácti 
družstev v podzimní části umisťují na 
osmém místě.

Volejbalová družstva v uplynulém 
roce podle výsledků dobře reprezen-
tovala SK.

V minulém roce se vytvořil nový 
registrovaný oddíl ve stolním tenise, který 
byl zařazen do okresní soutěže a dle zprávy 
Mirka Zachovala si vedou velmi dobře, kde 
soutěží s družstvem Kunštát o postup a jsou 
v současné době na druhém místě a určitě si 
vybojují postup.

Vedoucí malé kopané Jarek Málek se ve 
velmi krátké zprávě zmínil a to velmi kriticky 
o špatném přístupu některých hráčů k mis-
trovským utkáním. Budoucnost vidí v tomto 
oddílů v zapojení mladší generace do této 

okresní soutěže, což se projevilo v posledních 
podzimních utkáních.

Vysoce byla hodnocena setkání dětí, kar-
nevaly, zábavní soutěžní odpoledne, slaňování. 
Soutěžní hry dětí jsou zásluhou pana Antonína 
Řezníčka – Podloučky z Doubravice-Klemova 
a paní Hany Kubáskové.

Podrobnou zprávu o hospodaření SK před-
nesl Bořek Souček. Veškerý příjem v roce 2006 
byl 289.767 Kč a vydání 228.999 Kč, zůstatek je 
60.768 Kč, který v současné době představuje 
částku na energie a údržbu na první čtvrtletí 
tohoto roku. SK spoléhá na finanční dotace od 
OV ČSTV Blansko a Městského úřadu a na 
sponzorské dary, aby mohl zajisti další veške-
rou činnost Sk. Revizní komise schválila předlo-
žení hospodaření bez výhrad a členové na této 
valné hromadě hospodaření také schválili.

Návrh na nové členy výboru SK byl předlo-
žen mandátovou komisí a byl schválen. Na prv-
ní výborové schůzi byl ustaven takto: předseda 
Pavel Cihlář, místopředseda Karel Schmidt, 
hospodář Bořivoj Souček, zapisovatel Milan 
Koupý, propagace Jan Vozdecký, pořadatel 
Slávek Janíček, zástupci: tenisu Jiří Vodák, 
volejbalu Jarek Kakáč, malé kopané Jarek 
Málek, stolního tenisu Mirek Zachoval, aerobiku 
Hana Kubásková.

Předseda SK poděkoval panu Jaroslavu 
Čepovi za jeho dlouholetou obětavou činnost 
ve sportu, při výstavbě a údržbě našeho spor-
tovního areálu a za práci ve výboru SK a předal 
mu uznání a věcný dar.

Text a foto: Jan Vozdecký

pohled na účastníky

předseda SK předává dar Jaroslavu Čepovi
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„Velký je náš Pán, je velmi mocný, jeho myšlení 
obsáhnout nelze”            Žalm 147,5

Nikdo nemůže oloupit Boha o jeho vřelost, 
hlubokou lásku k lidstvu, o sympatii k jeho stvo-
ření. Boží láska je neměnná. Miluje nás, i když 
ví jací jsme. Ve skutečnosti nás stvořil proto, že 
chtěl mít ve veškerenstvu stvoření, jež by bylo 
k jeho obrazu a které by zahrnul svou láskou a 
ono by ho na oplátku dobrovolně milovalo. Chtěl 
lidi, kteří by byli schopni ve vztahu k němu říci 
„ano” či „ne”. Láska se nespokojí s automatem. 
Někým, kdo se nemůže samostatně rozhodnout 
a musí trpně poslouchat. Ne mechanizovaná, ale 
dobrovolná láska uspokojí Boží srdce. Kdyby 
nebylo Boží lásky, nikdo z nás by neměl šanci 
v budoucím životě. Největší láska, jakou kdo 
může druhému dát, je položit za něj život. O tom 
jsou Velikonoce. Takovou láskou nás Bůh miluje 
a ve svém synu Ježíši Kristu nám ji prokázal. 
On, sám nevinný, šel dobrovolně až na kříž, aby 
na něj skrze své tělo přibil naše hříchy. Zemřel 
za všechny zástupnou obětí. Vstal z mrtvých a 
vystoupil na nebesa. Po jeho zmrtvýchvstání 

VELIKONOČNÍ ZVĚST
jej vidělo na 500 svědků. Hrob zůstal prázdný 
a Bůh – Ježíš je živý. Prorazil cestu všem, kdo 
chtějí jednou za ním vejít do jeho království. 
Každý, kdo touží být očištěn a osvobozen od 
tíže svých hříchů, může za ním přijít, prosit jej 
za odpuštění a naplnění jeho Duchem svatým. 
On nás pak obnoví, utvrdí, posílí a postaví na 
pevný základ, který se nebude viklat. On nedělá 
rozdíly mezi lidmi. Ať jsi bohatý, nebo chudý, 
můžeš vejít. Až vejdeme na věčnost, kam všichni 
– bez výjimky – jednou dojdeme, budeme stát 
před jeho majestátem a jen na nás záleží, jestli 
řekne, pojď synu, dcero, tvé jméno je zapsáno 
v knize života. Andělé pak vezmou tě a zanesou 
na místo, které nám již připravil a setře nám 
každou slzu z očí. Nebude již smrti ani žalu 
ani nářku ani bolesti už nebude. A Bůh dodal. 
„Já jsem Alfa i Omega, počátek i konec. Tomu, 
kdo žízní, dám napít zadarmo z pramene vody 
živé. Kdo zvítězí, dostane toto vše. Já mu budu 
Bohem a on mi bude synem. A nevstoupí tam 
nic nesvatého, ani ten kdo se rouhá a lže, nýbrž 
jen ti, kdo jsou zapsáni v knize života.

Marie Horáčková

VELIKONOČNÍ VÝSTAVA

Z DUCHOVNÍHO ŽIVOTA



38

POZVÁNKY ODJINUD

PROGRAM KINA DOUBRAVICE NAD SVITAVOU – DUBEN 2007

5. čtvrtek v 18.00 hod  FALCON
CASINO ROYALE

V pokračování nejúspěšnější filmové série všech 
dob se v roli agenta Jamese Bonda poprvé před-
staví Daniel Craig. Film pojednává o začátcích 
Bondovy špionážní kariéry, kdy se má v rámci 
své první mise dostat na kobylku Le Chiffreovi, 
který se stal bankéřem světového terorismu.
Akční film USA s českými titulky. 
Česká premiéra 16. 11. 2006
Vstupné 39. – + 1. – Kč  147 minut 

mládeži přístupný od 12 let
12. čtvrtek v 18.00 hod  FALCON

VRATNÉ LAHVE
Dlouho očekávaná rodinná komedie Zdeňka 
Svěráka a režiséra Jana Svěráka uzavírá volnou 
trilogii, kterou započala na Oskara nominované 
Obecná škola, na níž navázal mezinárodně 
úspěšný film Kolja. Hrdinou Vratných lahví je 
bývalý učitel Tkaloun, který se rozhodl definitiv-
ně opustit žáky, ale rozhodně se nehodlá smířit 
s pozicí důchodce. Nad filmem se klene střecha 
humoru, která ho chrání před sentimentem 
a způsobuje, že budete odcházet z biografu 
s pocitem, že jste byli svědky lidské komedie. 
Hrají: Zdeněk Svěrák, Daniela Kolářová, Ondřej 
Vetchý, Tatiana Vilhelmová.
Komedie ČR.. Premiéra 8. 3. 2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč  95 minut 

mládeži přístupný

19. čtvrtek v  10.00 hod  WARNER BROS
PŘEDSTAVENÍ PRO DĚTI 

HAPPY FEET
Rodinný animovaný barevný film o tučňácích 
z arktických plání. Někteří neumí zpívat, ale umí 
tančit.Vstupné 30. – Kč  108 minut 

mládeži přístupný
19. čtvrtek v 18.00 hod   BONTON

SEJMI ESO
Ve svižné akční komedii plné vtipných dialogů a 
postav, z nichž se málokterá dožije závěrečných 
titulků vyhrává ten, komu se podaří „sejmout 
eso”. Tím esem je populární varietní umělec, 
kterému k jeho skvělé kariéře dopomohla mafie, 
za což jí hodlá poděkovat tím, že bude u soudu 
svědčit proti ní. Všichni představitelé filmu se 
stanou aktéry mimořádně krvavého dýchánku, 
v němž se brutalita střídá s humorem.
Akční film USA v původním znění s českými 
titulky. Česká premiéra 15. 2. 2007
Vstupné 39. – + 1. – Kč  108 minut 

mládeži přístupný od 15 let
26. čtvrtek v  18.00 hod BONTON

MAHARAL – TAJEMSTVÍ TALISMANU
Dramatické pátrání po pokladu (talismanu) z ro-
ku 1609. Tajemství je uloženo ve staré knize, 
po které kromě vysokoškolské asistentky pátrá 
také policie a hledači pokladů. Na všechny číhá 
nebezpečí, všichni musí luštit tajemné historické 
hádanky, vyhýbat se falešným stopám. Hrají: 
Bára Seidlová, Maroš Kramár, Matěj Hádek, 
Josef Somr. Dobrodružný rodinný film ČR. 
Premiéra 15. 2. 2007 Vstupné 39. – + 1. – Kč  
100 minut   mládeži přístupný

REKLAMA – INZERCE

• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce:  
 1. řádek 20,– Kč, 
 další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 
 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč
Uzávěrka zpravodaje je vždy do 10. dne v měsíci. 
Podrobnější informace můžete získat na radnici.

Podnikatelům i fyzickým osobám nabízíme 
možnost plošné i řádkové inzerce

• LADĚNÍ A OPRAVY PIAN.
 Tel.: 608 715 031
 www.varhany.cz

PILAŘSKÁ VÝROBA
prořez kulatiny • prodej řeziva
trámy • střešní latě • kratina

MOBILNÍ KATR
• prořez kulatiny u zákazníka.

Jaroslav Kabelka
tel.: 516 462 942, 608 328 299

 "http://www.varhany.cz"


Záběr vzácných hostů
Výstava se konala pod 
záštitou velvyslankyně 
Filipín, paní Carmelity 
Rodriguez Salas

Stůl v zámecké jídelně, 
slavnostně ozdoběný 
kaméliemi
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